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LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, AUGUST 10, 1971

_*‘f’n 9730 A,M,

THE cdhﬁm}ﬁ'NGW,~we’wili'proeeed. ‘Paople againut<GrOg;nQ‘
1.f; Dafendanu_is hara. gounualtara here, And if =
you will bring in tha jury, Please,’She:iff
THEE BAILIFF: gYes, slr.. J*,
(The ﬂoiibwing proceedings werae had
in ogan dauztlin-thi Qxesﬁnca of the
juryc) ,
THE coukm- Wow we have all nf the regular jurors plus
the three alteérnates.

and you can take the stand, if you will, Mr, =

| Witness.

JOHN HAROLD SWARTZ, JR.;
resumed the stand and testified further as follows:

-THE’GGERTc Row, you have besen sworn. £o please tell us

| your name again,
2.}

PHE WITNESS: John Harold Swarts, Jz,
THE CQURT; Thank you. |
You be seatad,

Pull np your chaix if you will a little so you can -

- talk right in here, That's it,

' THE WITNESS: Okay.
THE COURT: Talk right in there,
Al right,.

The People miy proceed,

CieloDrive.cOmARCHIVES
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You were cross-axamining.
Mﬁ.. WEEDMANY Yas, thank you, your Hanqr,:.

CROSS-EXAMINATION (Continued)

' BY MR. WEBDMAN:

¢ Mg, Swartz, vesterday we ware talking about a

 nusber of things including this job that Shorty was supposed

to take as a watchman for Frank Rebre,
, And I would like to ask you thiz morning, did anyone,

Jehat :l.-.s, any nenber of the Fanily eve:;_mntiun to you, or did

you overhear any member of the so-called Manson faunlly mention :

|- the fact that they knew that Shorty was going té mcpt'& job
with Prank Retx? |

A Ho. I never.

0 Yo :r‘i’-.;um fou descritie your own relationship with
Shorxty?' . | 7 . |

.. %a* ;; & ;,’a.;etty gooa rriondu. ltno\m hinm for a long time.

g f\;}d hm g:ftnn yéulq! ym; ‘s‘:«wm. ghaa over this
period of time, tix pr mmm yahra that you had apparently’
known him? Ty I

| Oh, hn wu )eqn:l.t:t a tgawlar. He s}oula come 20 the

ganch and sta.y f.dr nayhe a weok oi:‘ two wasks or a wonth, and
.t;:_en he would go. And then cowe back again,
. Just off and on, |
MR, WEEDMAN: Well, that's all I have.
‘fhank you, Mr. Swartz. I am soxgy you had to come

_ back for Just those brisf questions.
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BY MR. KATZ: £ 3uv--«. ?

ranch.

X .. o
T Voo T : R x 3 0
Lt et T [ A .
o v 2 TR NI
;

REEIRLC'I‘ EX&MIHA’I‘ION

.
1 . M

P,os + o .;;r

v

o Mr. Swaxtﬁ, di& you. make a habit of talking with

f\\};llf

the Manson family memhﬁrs as distinguished from the cowboys?

X I don't undexstand that ons too »—

353 | Al right. ®When you wé:e at Spahn Ranch, who did
YQﬁl§880ciata wigh, the family or tha'cgwaYs?l ,

é ' Well, mostly the guys that worked thera, the cowboyp.

-3 Maybe I ax misusing the appellation *cowboys.™ dn
otlier woxds, I refer to people llke Randy Starr and Don Shea,
when he was there, and Juan Flynn, and people 11ke.thatt'

A. I spent most of my time around the cowboys.

ﬁﬁ, KﬁTZ: 31l right. I have no further guestions.

THE COURT: Mr. Woedman.

RECROSS EXZAMIRATTION

BY MR. WEEDMAM: |

Q Juan Flynn actually showad up with the so-called
farily, didn't he?

MR. KHTZ: Object as assunming facts not in evidence,

MR« WEEDMAN: I'm asking the question.

THE COURT: You may answer the guestion.

THE WITHESS: I don't remember when Juan showed up at the

Q  BY MR. WEEDMAN: So following that, then, is it
true that you cannot tell us whether Mr. Flynn wag clasgified
in one group or the other? That is, classified as a cowboy at

the ranch or a merber of the family, or do you know?

R CieloDrive.comARCHIVES
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A | X don't know how yvou would classify him.
MR, WEEDMAN: Okay. Thank you, Mr. Swartz.
MR, KATZ: No furthér guestions.

THE COURT: That is all. 7Thank you very much,
MR. KATE: Jim Pursell,

JAMES L. PURSELL,
called as. a witness by the Peopla, being first sworn, testified|
ag follows: v |

THE COURY: Raise your Yight hand and be sworn, please.
THE CLHERK: You do solemnly swear the testimony youimay

give in the cause now pending before this court shall be the

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you
God?

THE WITNEES: I do..

THE CLERK: Thank you. Will you take the stand and be
seated and state your name for the record,

THE WITNESS: James L. Purséll -- P-u-r-s-e-l-l.

THE COURTP: Thank ybu. ¥hen vou answer counsel’s
guestions, you talk xight in this like a telephane,

THE WITHESS: B2All right.

DIRECT EXAMINATION

BY MR. KATZ:
Q Officexr Yursell, what is your cccupation and assign-
ment? S
, ' .-‘i'if .
Y State traffic officer, California Highway Patrol,

R
Death Valley Residence Fost.

. o ' N h. $ - 5 ,v
i A R T R
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- Q

Patrol officer?

A
Q

the Death Valley Residence Post, were you so assigned in thé
~period of the summer of 19637

A
0

especially familiar with the Barker and Myers rarch area in
the vicinity of Death Valley?

2
Q

assignment with the terrain at Goler Wash, Ballarat?

A
@

dozerns and- countless nunmber of times, is that correct?

iy i
q

the latter part of September, 1969, and ask you whether ox not
you ware conducting an invesﬁigation into tha activities at

tha lyers and Barker ranches?

A

that area.
Q:,-i A

No == ih;the latter part of September, and in particular

Septemba: 29,@1969, ﬂi@ you*@n up. to Bgrker s Ranch?

.’

"In conhegtion with that assignrient, did you become |

" Are you also familiar in comnection with your

. I want to divect your attention to some time in

3953

How long have you been so assigned?
Steadily for approximately three years.
How long have you been a California Highway

13 years.

Yow, with reference to your assignment respecting

Yes, I was.

Yes, I did.

Yes, that iz correct.

I take it you have been over there dozens and

A number of times,; yes.

We wene conducting an 1nvantigation.that 1ed us to
L I

ﬂll right. Now ~~ and you can answer this yes or

. ;,
e -.‘ Lo » {* )
; « T . , ""')'.

*

-, N o . -~
41 PR ,“.}jid'— N
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" ‘Brooks Poston and Paul étockttt?‘

A Yes.

Q@  Now, theresfter did you leave the Barker Ranch
|araa?

# Yan.

. post, is that coxrect?

Yes.

pid you ses Paul Crockett and Brooks Poston?

Yea, I did.

You can answer this vesz or noi Did vou talk with

D o » O B

Q All right. And return banidgl&y to your residence

A No. We left the jmmediate area, but we returned
the following day.

LR )
- . N ‘i
x . ? ;‘i{
N . ., . e e
‘ N PR T I A N L ;
LA " ' o $ .+
« m 1 I -g‘;‘"-"j
J'f -
a vy . [ +
AV S TR ‘
L FD b
e 5; "'&T =
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A
Q

A
L

oY no,
A
Q

-1
%
participate

A
g

Myers Ranch

A

o w

¥
A F S . - < . £l
> e by o P 5":'& &
T i 4 N y s . '
. Y N .. L. L 3 _,.* . .
R G T ~ — - S . T

ALl xighii.;}; eyt

ey, ‘Y_a* :':'u ; i;' ‘l :
And whare did you return to?

.(n’,*_ o~

Barkeri3593h~i't; SR S

and do you recall once again whether or not you

 ’-saw Crockett: and Poston?

.~ Yes. They wara there,

ALl right.. ‘
pid you talk with them? You can answer that yes

Yen. ‘
Did you leave the vicinity of Barker and Myexs .

Ranch once again?

T.All right.

. Now, ag a xesult of your investigation, did youw

in two raids that occurrzed at Barker's and Myers

Ranch, namely, October 12th, 1969 and Octdbar 10, 15692

Y?a, 1 did,

And can you tell us who vas at‘tthS;xke: and
area during the so-called October 10th, 1969 raid? |
We had approximately 15 individuals.

"By name I can recall Minette Manon, ox Gypsy.

Can you apell that name for us, as besi you can?
Mot right offhand, no,
All right.

Donna Rae Powell or Susan Atkins.

Patricis Krenwinkel,

pid ahe ua&,another name?

LIS
2
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| morning to lock it over.

R - Yes, she did. _
I€ I m&y look at my report,

Q Yes, pleasze do,

. I can tell you what that other name was.

PHE COURT: Did you wani to sea 1t?

MR. WEEDMAN: I would appreciate very much seeing it, yes)
your HOnor. .

THE COURT: x@u???n step up here if you warnt to, GO
riéht'uhgaﬁ; O { o

R S
X .,

s Sdth gounsel can come up i¥ you want to.
,' MR. ﬁaﬂzs’ Thlﬁk you, your Hnnqr.zh

TBE COURT;"hnd ;o;uc;n 1o$k1at~i£-i£ you want., 'ﬁhatavng
tine you need to lc?g ?fii?.‘;;:;‘f

MR. WEEDHAN: Your Honor. Officer Pursell has been good
enough to hand u1311~additipna1,xuport. It consists of
aaver#l pagesd.

Perhaps counsel can go forward with his examination)

and then perhaps we could look at it.. |

THE COURT: Would you like to have more tima té check it?

MR, WEEDMAN: Well, I would like to have at least 10. |
minites to look it over,

Perhaps we can find a more convenient time this

THE COURT: Later on, yes,

MR, WEEDMAN: Yas. Thank you, your Honor.

THE COURT: You are antitled to any reasonable tima to
look at it, I will see that you get it,

MR, WEEDMAN: . Thank you.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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303 1  THE COURT: Yos, . |
; . 2 [ 0 H BY MR, RATZ: Officer Pursall, you were checking
8§ | Zfor the nams Patricial Krenwinkel usad, anotler name. Is
4 that correct? ‘
5 1 A Patricia Reeves,
6 1 g *mip alae d5d you see Ookober 1l0th, 19697
7 - A Rachel Morss, Sandy Good or Pugh.
8 ¢ Pugh is spelled P-u-g-h?
0 3 . Yms,
0 | o Brenda McCann or Brenda Pitman.
1 | . Lynn or Lynatite ¥roxwme,
12 Q » Fox-o-p-p-a?
| 8 | . A €:“\x:m':::¢m::f::r ;tobar'c Lasie,
o 14 8 Taer That's Lea-n-s?
@ 5 "ﬁ';%l-';»’mat's cornat. Excuse me. Lane.
16 _— Gartzh mz&« goﬁ Grant gomm
. 9 Ga:th is spelled G-a~r-t-h? And Tufts ie
Bl Peuetot-g? B :,j, “i?“ f;:f‘_i k
v A Doublg fet~g.. . . .
2 0 'r~u-£-:t-t~:, iym have?
2 A Yes.
z. & How is Grant Mpllan spelled?
= A ‘G-r-a-n=t, Last name, M-o-l-l-a-n.
# . g - ¥hio is that person? |
® A The gentleman in the blue shirt at the table 4!:1:::.*::::.’i
-26-_ g pid you learn his true Aame? |
. “ 7 A Yax, I belisve I have heard anothexr namd,
. ® 9 fiteava Grogan?

, ' | ~ CieloDrive.coOmARCHIVES
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. Aﬂr. Gragan,

A
e

:r v

4

ruffrs; at tha Barkar‘s an& Hyars~ﬂanch on actobey 10th, 1969? '

A
Q

the 10th of

That's cotract.

All xith.

3id you p.rsonally see the defendant here,
alsofknawn as- Grant’ﬁollan,.alao kriown as Garth

Yes, I dig,, : ? AR
A1l righ;. AN

Can ybuwébntihhi to*téfl'ﬁs who alse was there on
Gctpbar 1969 at the Barker‘s and Myers Ranch.
Randy Mourglea.

Spell that for us, please,

M-o-u-xr-g-l-s—-a is how we have it.

Was ﬁhbro & futh Ann Heuvelherst.

This is the one I had as Rachel Morse., One and

- Will you spsll Heuvelharst.,

I have it spelled Heg-u~v-g=~l-h-g~r-s-t,
Bll right,
Row, with respact to these people you have

mentioned having seen at the Barker's and Myers Ranch on

Octohexr L0th, 1969, were they taken into custody?

A

Yes, they wera.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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G And brought 4o Invo counﬁy guhhoritiés?

A  That is corract.

Q How, did you once again return to the Barker-Myers
Ranch area on October 12, 19697

A Yes, T aid.

O Who did you see on that occasion?

A At that time, Charles Manson, William Rex Cole,
Bruce MoGregor Davie, and Christophax Jeaﬁs.

& That is Jee~g-u-m?

A Yes. Kenneth Richard Brown, Larry Jonaes, Sheryy
Andrew, Dié.ne Bluestein, and Tracy Eeth..

Q You mentloned that you saw & Bill Vance at the
Earker-liyers Ranch area on Octeoher 12, 1869, pia hé use any
other names? '

A Yes.

& What: ‘aiﬂ"ha use?

A 'lws mea, Williem Kex Cole amd David Lee Hamic. ..
] I}‘ (, (‘ 'Ihat is n-e-x and C-o-l-@7

A, '

L 15“’%‘ Yﬁ" S =’“;

s ot - I -u :‘“n' !'""
ﬁ-& ot . f

Qo Jmn how do }%u spéil the’ ot‘her name?

A Davi& :t,aa Hami:’c &--"’!i-—anm-iwc‘

Q anG Lies s L-a-é? E

A Co;ri‘ct. N : ‘;\"j T |
| G Were theze persons taken into custody on October 12,
13697
| A That is correct.

Q Incidentally, where was Charles Manason when he was
apprehended?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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a He was secreted in a very small cupboard beélow a
bathroom sink in the ranch building.

Q what was the aperture of that opéning beneath the
bathroom sink? ‘ |

A As T reécall, the height was approximately 26 to 30

inches, the width about 12 to~1§ inches, and the depth was
probably another 14 inches, | ‘

e} He was inslde this opening when he was appréhended?f

A That is corxect.
Q - 2nd were these people on Octoher 12, 1969; turned

over to the Inyo County authorities?
A Yes, they were.
0 - And the sink you are talking about, is this a sink

located in some house?

1 This is the Barker Ranch house.

Q That is with respect to Manson, is that correct?
A That is corxect.

0 I would like to show you, Officer Pursgell, this

photogragh, 32~E‘for identification, and ask you whether or not‘
you recognize that individual.

f“ . . St B
L V1 H

A Yea.e SRR RN
Q That isiéole, ox Hamic, as I ;now him.
Q Or Bill Vhﬁcg? ;::f}
a ox Bill Vanca, yes.. e
: Q Just: for the record, ‘T'will show you 5 for iden-

{ tification, People's 5. Do you'recognize that individual?

A Charles Manson.

o That i the gentleman that alsp was apprehended

“CieloDrive.cOmARCHIVES




1 | on Qctober 12, 1969, at Barker's Ranch?

, 2 A Yes, sir.
3 MR, KaT7: Your Honor, I don't know if these have been

4 | marked, and as a result I'm going to ask that they be marked
5 48-A and 48~-B, and I have reference to two black and wiliﬁe-

6 | photographs,

P.48-24~B 7 THE COURT: So marked.
Iden. ‘ ' _
8 ) ME. KaTZ: I will show them to counsel.
9 . THE CO‘UR&}{NJ" s'how them to defense counsel.
10 | ﬁa—:“"xmizr-" May I copfeéx with the officex?
11 »THE COUR%'L‘. Yes. . ‘- e
2z oo Bmyu; 1@&2‘.. ,Incidentally, Officer, was Paul

13 | Crockett ox Brooks Poston arrested in any of these raids of
1% 1 October 10th and Octcber l2th, 196972 ,
.. 5 . A No,ﬂ. ;hey werga not, .

. 1-
LA Q Qr was Paul Watkins arrested in those raids of

,;7

17 1 october 12th and October 10th, 19697

18 MR, WEEDMAN: Objection, your Honor. I don't think that 1

¥ 1 is relevant and material here.

20 MR. KATZ: It is for purposes of time.

A MR, WEEDMAN: “"irie has nothing to do with it at all,

22 Your’ Honor, for me to have sat here guietly and
2 permitted evidence of all the arrests of all thése other people)

Bl of course, is very prejudicial to my client, Now, counsel

% apparently is trying to tell us what good guys Crockett and

2% | A
‘ Poston were because they were not arrested,

e I will object to that. Timing has nothing to do

with this.

CieloDrive.comARCHIVES
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 your Honox «-

Mit. KATZ: I'm ¢lad that counsel concedes timing has
nothing to deo with it. Me apparently has not followed the
evidence. The time gequence is extramely important, excesdingly
important, in pinpointing the witnesses' cbservations by way
©f events that have happened.

MR. WEECDMAN: Not arresting three:prosecution withesses,

THE COURT: Read the quastion again, Mr. Reporter.

MR, wanMaN: It has nohhing to do with this case.

MR, KATZ: . mbe witnasses belong to the triers of fact
and té no, ﬁne,fnéithar the prosacution nor the defense, I'm

tired o£ haaring counscl each t;me sayipg thasc are prosecution

. ¢ X
’..a 1? *,‘ . ”! ‘,_‘ o 1_
¥ s 3"

- -kf;».‘.n o R
MR. WERDMAN: That zemains to bc laen.

THE CQURT: Huitla.ﬁdnutau Read the question aqain.

witneises.

(Thq record was read ny,tha reporker
as follows: AR
‘¢ Or was Paul Watkineg arrasted in those -

raids of October 12th and October 10th, 19697%)

THE COURT: You may answer the queation, OCverruled.

THE WITHESS: No.

Q BY MR. RKATZ: Incidentally, let me show you a
photograph of an individual in 32~M. Do you recognisze this
individual?

A Yes, I do.

G Who is that?

A This is the defendant,

a This is the genhtleman that you saw on October 10,

CieloDrive.coOmARCHIVES



42

10-

1i
12
i3
14
15
16
17
18
1

20

2% -

22
23
24

25

26

2T

28

3965

1969, is that ccﬂ»;f::qqﬁ?
A :mgaf: '!‘ifk ‘correct,

" Y i -
. : N
L] t.
PR
i - 4
+ . 2 st 1
F LT '
) . R
- . - 3
- {., LIS -’L- to i :
- J’ } “
v . !.i? ; v
4 2 .
N A I {0
v R i W’ W ¥

.
: 1,
$
U Pt
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4a-1 11 S Q Incidentally, is this the approxinate. way he
® 3 | looked? |
. THE COURT: Did you identify the photograph?
5 1 MR, KATZ: Yes; 32-M for identification.
5 i 9 With reference to the length of the hair, is this
s | the approximate langth that he had it at that time?
7 A Yes, it is. | -
IB ’ e I would like to ghow you Pecpla's 48-A for

9 identifioation and ask you whather or not ymi recogniza what
1 1 s depicted in this picture. '

u o A This is Mengle Pass in tho Panamint Range. This
12 | was on the L0th of Octobex, the.‘day wa brought the giris out,

B | 0 Now, I'm going to hold this photograph up a
A M- moment, 48-A for 1dmt.i£igaéiéh. There is apparently a four~
. 5 whnchdriv}mvph:&pla lt:d iihera is a truck, is that correct?
| a6 V. ¥ T ltiithg't: 15 correct., I
u | | o ‘ana t:‘h"éi:é }rg som qi;k!s t:;ta}‘:. a?é jaitt:l.ng inside
18 the truck and some girls {:ﬁat‘ are out:_'aidejthé truck, is that
1 | correct? "' ’ i 4
w0 A Yes, * o
n | 13 Are thg:q;"iiha -'giu;lsj. tli.an::. mmmen into custody
2 | on October 10, 19697
28 . A Yaa, they are.
| THE COURT: May I see that for a moment?

MR. XATZ: Yes.

_ THE COURT: Rt right, Go ahpad,

27 o BY MR. KATZ: Officer Pursell, going ia 48-B
“ for identification, a closeup of apparently this truck in
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which there are some giris sitting, is this a photograph that
was taken at some time when you were present?

"
2
A
¢

_ Vf.(}iniﬁy of. th.& tmgh V.ana{j,nsidﬂ' the truck? We will start from|
‘the left to xightg 1f we can.
"Ees. ﬁafﬁ ﬁo :ight. éha zizqﬁ cnn is Gypay, or

a

Hinetta Manony Pat xrnnwinkal. ox narna:.

That is correct; the same time as the othex onme.
That would be what date? -

The 10th of Qq#qhar*

Can you ids§#;?¥fsomn'of the people who are in the |

-

‘A’;
1

"

. CieloDrive.cOMARCHIVES
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Maxni? |
A Marni Resves, ves, .
The tiird one appears to be Sandy Good, with hex

" head down,

2 And the fourth one?

A Pourth is Lynn .?xom.,

0 o Squaeky? L

2 or Sc;ueuky. |

¢ | Am; the ﬁifth one? ‘
A ’I ba],ieva ii:.*s Pntxic;la Btldwim
o M1 xight.,

Bl

and the ui:gth? SN "
A ' Tha a!.zth 5.: Susan m:kimu "

- THE covm: May 1: sea that. R
MR, KAT%: (Handing) Yes, your Honor,
THE COURT: Thank you.

(Shorg pause.)
THE COURT: &ll xight,
o ahead,
MR. KATZ: AlLl zight. Thank you.

Q Can you descyibe the Goler Wash area in terms of
-its terrain?
A Goler Wash iz a naturnl pauagn throuqh the

| Panamint Mountains.

It 3z just that, a wash, Very rugged, rocky area.
At one time theras was a road in it, but it has
been washed out in recent years.
Q@ A1l right,

CieloDrive.comARCHIVES
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And are yan,able'to‘negqtiata that wash to the

| Barker and Myers Ranch area in any kind of vehicle?

A It can be done, two-wheel motors; a four-wheel-

| drive vehicle or some dune iﬁngqyé-type- véhiclés, probably .

) “Is this an easy task or a difficult one?
A Very difficult.
0 . »And can you describe the road which leads from

ABal‘Lar.at to the mouth of Goler Wash: is theye a paved road,

| or is it a dirt xoad?

2 Thére is a reasonably good graded dirt road,

o Is this a he,avi’ly traveled road?
A No. Very little traffic,
0 How, I would like 'f:o- show You ghis'saries— of

'photoqraphs, 39—-1& through 39-X, and start out with 39-a,

Hhat does this show us once again? -
A Th:_i,s is taken €fxom the paved Trona wild Rose Road
looking east toward Ballart on the unpaved Ballarat road.

D ‘ A S,;o the tnpaved road i_'ehi,c.h-v is depicted in this

picture in the center portion leads to Ballarat, is that

~ correct?

A . That's correct.

Q ‘In what direction would we be J.ookimq?

a This is eastbound. '

] All right. |
Going on to 39-B tér identif;t,cation., what does that

sné‘w' us? | |
A Thiz is .t.he other end of that dirt roa& en‘i;arimj

. Ballarat.

CieloDrive.cCOmARCHIVES
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|9 south toward.Goler'Wash b

0 ' So wa are still ;ookiﬁg east, is that correct?
A That's correct. Actually this is looking north.

The road makes aylitﬁié7¢ur$§; and this is northbound.

o All right; ;ﬂ .

And going on to*39—c for identification what does

that show ws? ... ‘ flf

-

A This is the Ballakrat area and the road heading

Ja

""*\

Q9 And once aqain 1qdhing at 39—9 vhat does this show
: " ns‘? n:': _A_ "~
3 - This is Ehe fan up the west.of Goler Wash.

Pananint Range.in the bacquounﬁ.

.0 ‘Can you see the entrance of Goler Wash in this
photograph, or the approximate area? - '

A Yes, Whers the mountain range dips to the lowest

pbiﬁﬁ.there. |

) would you please take a pen and matk an X at the
point‘where it iS'visible, that is, the mouth of Goler Wash
o the entrance Lo the Goler Wagh ,

{Handing) TPake this black pen and mark an X at

the'pzeéiée point where it is depicted in this picture and

place ybut‘iniﬁials below.
A {(Markine.)
HR. KATZ: And may the tecord reflect that the officer
has complied with my request on 39~ for identification.
THE COURD: there is it marked, Mr. Ratz?
Here, would this help any?.
ﬂR,vKATZ: #;ﬁanaéﬁg}jii’you'will,loak,vI think you can

=. - % CieloDrive.COmARCHIVES
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" see it is readily visible, your Honor.

. THE CQURT: Yes. I see,

HR'. KATZ: All right.

THE COURT: That's -clea,r;

¥R. RATZ: Thank you, your -Hénor,
Q All right.

Going on to 39-E for identification, what does

- that show us?

A This is entering the Panamint Range and Goler Wuh.f‘
0 2nd this {s the first part of the road that goes

| into Goler Wash, is that correct?

A That's ¢oxrect,

Q Showing you 39-F for identification, what is that?
A This is the are;t_ of the Rock Falls.

Q aAnd go on.

A Thare was a road there at one t::lx;le.

0 Does the photograph truly and accurately depict
the kind of terrain that one :_E:i;mia as he goes through Goler

Wash towards the Barker-#yers Ranch araea?

A Definitely in this area.
0 And is this an easily negotiable area here?
A No, it is not,
| _ " 0 And showing you 39~G for identification, what does -

| that show us?

A Also in the Rock Falls area,
0 And this depicts a four-wheel-drive vehicle of
some sort?

A Yes .
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A Yas.

 that photograph show us?
A ?his appaarﬁ to‘"f:a the upper end of the Rock

I Falls area, stillr in Goier ‘Wash

:mto Barker and biyers Ranch; is that correct?
A That's correct.. , .
Q In other words, this is be'l‘owv Barker's and Myers
Ranch, is_thax-cor:ect?. _ |
A . That is correct.
Q Like to show you, if I ma-uy',_. '3‘9463 fox identi:fj,ca{:i.oﬁ
First I am going to ask you whether or riot you recognize the
bulldings that are depicted in the foreground?

0 And showing you 39-H for identification, what does |

0 AIl ::ight. e _
Ana ;ahouing 84 ti 39~ ;‘:‘i::rr identificatlon, what does |
that show us? .’:g T L |
A Ii-. appaars to h; Sonr bough SPxings in the upper
"and of Goler Wash»s : ._L., :
1) Wa 3,1:111 haven*t amarged from the Goler Wash ;rea il

L s

A  Yes, I do.
0 ﬁhat»is that?
A That's Barker Ranch.
Q Now, with reséeci: ta iﬁhis‘apprdxima{:e marking on
39~C in green, do you rec¢ognize that as depicting something?
A | A T&at is the canyon known ax Golex Wash.
e CieloDrive.comARCH IVES
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! identiffcation we look at the green line that's drawn in the
right upper quadrant of the photograph, this would depict the

| approximate area of Goler Wash; is that correct?

remaining photographs in the 39 series.

A This is the bus at Barker Ranch.

Qo Had you seen it there?

A Yes.

0 AL right. .
{ | And going on to 39-B for identification, what is
thias? ‘ '

- A Also the ranchhouse, Barker Ranch.

0 And going on to 39~-D for identification, what is
- this? ' |

A Alzo Barker Ranch.

AL

0 1 ses. So in other words, as we look at 39-C for

A - That's correct.

¢ As it comes into the _vaii,eyi‘

A Yeam. ]

¢ Would that he the top oz: vt:ha crest of Goler Wash?
A

That is the depression in the mountains iz which

the wash runs. -

4] I see, , o
A This is sbout the highest point of the wash.

.0 And you have xefe:;-ence to 39-C, is that: ueormct?'
A Yesn, ’ ‘

THE CQURT: Thank you.

2 BY MR, KATZ: And quickly, I will show you the

39-A for identification, what is that?

CieloDrive.cCOmARCHIVES
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5a-2 1 | 2 Now, incidentally, if you were to travel from

Southern ‘Caiifor_niu is there another way to get to the

3 Barker's and Myers Ranch without going through the Goler Wash
4 area? B o E -
5 A Yen. ‘.rhﬁrau'gh ‘Death Valliey ovar Mengla Pass.

6 9 Howrmhfurther is it t§ go to the Barker®s and
7| Myers Ranch using’ De&th‘ Vai'l-ég and the Mengle Pass route?
N 3 Prog-- . %

o | 0 I.os;_zmgdiea. -_'?'.

10 | A From Los-Angeles?

1 ' I doubt if it would be more than 50 miles.

12 | ' .9  sastly, Officer, let me quickly show you the 37
13 | series of photographs and see whether or not you xecognize

. 14 | what is depicted in these pictures.
= #e will start out with 37-A for identification.
16 | what is that? |
17 a That appears to be the interior at the Hyers Banch;" '
) 18 9 And you have been inside the space before?

19 A - Yes, I have, |

0 ) 2nd going on to 37-B, what is that?

21 A Also Myers Ranch.

.2 0 and going on to 37-C, what is that?

23 A Exterior, Myers Ranch buildings.

24 Q Going on to 37-D, what is that?

25 A Interior, Myers Ranch.

2 9  And going on ko 37-E, what is that?

{ 3 27 A That, appsars to be the porch at Myers Ramch.
28 0

and lastly, dn 37-F , what is this?

- - - -

sndt]

- -
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- X0 minntes.

A Front gate, Myers Ranch,
- MR. KaT%Z: Thank you. Nothing further.

THE COURT: Yes, sir. |

MR. WEEDMAN: Your Honor, I would like an opportunity
to examine the officer's report, if I may, and I would like
to inquire of Officer Pursell if he has any other reports in
connection with any of the investigatfon or any arrest, and
if so I would like an opportunity to see it.

' THE COURT: Would you like a short recess at this time?
MR. WEEDMAN: Yes, if I may.
THE COURT: Yes.

Take & short recess, ladies and gentlemen. About

Do not discuss the case, and we will proceed in
a few minutes. Thank you. '

(Receass.)

CieloDrive.comARCHIVES



6

10

11

T 13

14

16

)

19

20

21

22

23

24
25

26,

2t

28

R L

 and couns#l is hara,

THE COURT: ALl zight, gentlemsn. The defendant is here, |

T4

LI

Stnta yohrfname again.
'raz: wxmﬂss( Jamas L, Pursell.

‘ frm: COURT: zou mm bring in the jury. sheriff,
e (Ehe fnliowing-proceedings were had

i

in.oﬁen conx§ in ‘the prasence of the jury.)
Y

THE COURT: ﬂqw'we have ‘all the regular jurors plius the

- . te
hdl LI

alternato jurozsii,‘; PRSI B

 You may proceed, You wéra about to cross esamine,

I believa.
BT

MR. WEEDMAN: Yes, your Honor. ’I appraciatn‘the‘cppoztu-

| nity. It turned out Eo be a great many moré reports than I

' énticipatéﬁ.
T |

CROSS EXAMINATION

7 i BY MR. WEE?W:

Iy Officexy Pursell, 4id you parsonally participate in

.t He arrests of all the peisons that you have indicated thus far)
- were arrested on Qctobeéy 12th and Oétober 10th, 19697

. A Those on the 12th, ves. ¢n tha 10th, I was there.

I did not actpally place anyone under arrest.

Q@  So you have somé peyrsonal knowledge, at least, of
the events of the 10th with respect to arrests? |

A Yes. |

Q What were these people charged with, Officer
Pursell? ' ‘

A offhand I'm not actually sure,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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| to any chaxges that were filed hir Inyo County?

f instance?
a "Ghrrect, They were arrested in Inyo County.
Q The Barker and Myeys Ranch area is located in Inyo
| county? -
5 Yen.

— — — T
A S
. Nt ‘

Q Was anyoné ever convicted of any crimes relating

A By Inyo County?
Well, I'm sorry. Let me back up a little bit,
Are we talking about Inyo County in the first

. CieloDrive.coOmARCHIVES
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G 2nd these perdons were arrested in Inyo ¢ount,y i‘:hen,f
{ 48 that coxrect? |
| A That's correct.

Q. Yeze any convictions had in inyo County relative

to any of the charges for whicl these paxsons were arrested?

- M. G::og}zxi?

| croekett? e
| ¥r, cmckett ;in ycmr 1ife?
into contact with h:l’.m?‘ ' ’i; .,‘- o

. before I ever ran across him,

| Crockett and Poston, what if gnj,rthing were they dolng?

2 Yo the bast of ny knowledge, no.
9, No. And that includes my client, does it not,

A Yes,

Q So we will be clear about it, then, my client was
arrested in Invo County and yet no copviction was had ;L;z Inyo
County relativée to any such arrest, is that so?

A That's correct. .

Q ‘m:en ‘di.d you first ever come into contact with Paul |

3o,
A that Wa:i the 29th of September of that vear.
e - ’L‘ha’i: is the very first time you had ever seen
* A 'ro‘ tha best of my knowleﬁga, yas.
Q ghat about Bmoks ,Pc!ston, when did you f£irst come

"
N

A J!xlso tha 29th.. ' )
Q What: about :E*aixl Wa,tkinsi’
A I &id not see him =~ probably it was late in 1570

Q Fow, on Saeptember 25, 19692, whern you first saw

A When we first met, they were driving a four-wheal-

CieloDrive.cOmARCHIVES
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- it oalla for hearsay and is immaterial.
.22 "

' thin!: X ‘may také an,uinwar. _‘} " ’." X

- sustain the ohjectibn” [ L

drive truck up Galer Wash.
@ And were you on your way into the area when you mat |

thesa two men?

A ¥We were golng down Goler Wash from Barkexr Ranch.
Q From Barker Ranch?
A s, |
| 0 Who was driving the vahiéla :ln which Crockett and

Poston were riding?

F:Y That was Crockett,

Q Did you ever determine the owner of that vehicle?

A Yes. |

o] Who is the cwner?

A Thé name ascapes me at the moment. It wax a woman's
name.

Q nid you determine that that was a stolen vehicle?

A | Ho. .'t'ha'ab was not stolen.

Q Po you know vwhere that owner resides or resided at
the time? , _

A The registration -—-

MR. KATZ: Excuse me. I'm going to object on the yrounds

THE ﬁdtm‘i‘.":t m;l, it does call for hearsay. He speaks |
of a xagistrgt;imi, o

AP 1"mw mgistxation would be the best evidence, I
sy v
If T thought :Lt wu too vital I would probably
Dié you see the ragr‘i;sﬁtaticn certificate?

= ., " L5 7 .t , &y
<t f—, il Lt 5 ot 1
o . L NN B
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. THE WLTNDSS; No.
e . | . THE courRT: wWo. |
s | @ °  BY MR, WEEDMAN: How did you determine the owner
4 even though you don't recall her name at tif{is time?
5 A . By xeqisi;é'{i,tion check through Department of Motor
s |Vehicles. e |
(2 o But’ ;Liixfany event, the car {id not belong to poston |
8 or cmakeﬁt’? ; - ; - ;"aﬁ 113:'-’ ’ ;
ol YA cobpmdth. L - 0 maeltTn
1.0' 1 Q tkay. Mm What'., i::E angthing, were these nen doing :

1 in ¢°m01‘-i€m with 6225.1:1:1{; this ‘vahicle as you saw thom on
12 Sap'cemban 29‘!:1‘1? A T ST

A R K S
. B ‘ A At that time the truck was loaded with automotive
" :f' PATEB. Motor oil. There was also a commercial type movie
. 15 ' 'camem‘ and some accessories Ffor the camera. ,
16 0 Did they appear to be on their way into Barker Ranch?
wo A Yes, : |
B G and digd you étoi:-— these men in this vehicle?
® | A 'fz.s} we did,
) a '131_;3 you have some conversation with the wen in this |
# | vehicle? |
z | Y Yes. _
23: 4 - Pollowing éﬁat'canveﬁsatﬁ.p:; did you ever see
% j.livgr:. Crot:ica;tt or Mr. Poston mgain?
I N Yes,
8 fis %6 . '
27
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| day when you saw them at Barker Ranch?

© sons that were == that may be too difficult. Let me withdraw
| 4%, |
‘ mrn:lng hours of Septerber the 30th?

 Barker Ranch.,

-'whe:m you saw. i::rockaﬁt and Poston? !,

. ing, Officex?

when wag that?
The following day.
And where was that?

0 ¥ 0

At Barker Ra,mch.}
Q And what if anythiny were they doing the following

A We arrivaed at daybreak and got them out of bed.
Q wWhere were they in relation to all the other per~

¥hare were they in bed when you arrived in the early
A I would describe it as one of the autbuildings at

0 wﬁo alsa occupled that particular building in which
yon: saw Crockett and Poston, if anjrono Qlse?

B No one ie;l'se, to ny knowledge,

Q. Wexer any of the other persons who were arrested on

s

Octo’ber." loth:rpr 12th in the immediate vicinity of this place

' -'sAi :j.._‘ '; .“f’
_A e Saw no bna ‘else.~ !

Q How d:!.c‘,{,- yp\; g;ai*ri accgn to vhere they were gleep—

am *

A walged wp. 40§70 TV,
Q | Ta the inside of the building?
A No, outside.
~ Q ° Oh, outside? wWhat, if anything, was in the
inmediate vicinity then of whers they were :a:l,eaping? The
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i building i:-hera? CYarr e @

A Yﬂ:s.
Q _ They wers aiaepi,nq dut‘s:r.de the building?
A No. They were inside tho ‘building.
Q My que&tim -w: “axa’ﬁim ne += then is how did yon,
gat inside the building?
A wa 'did not enter thé building,
@ Dpi& you knock on the dqar or did they come to the

¢ docr, ox what?

A We tapped on the wall,
0 Did that appear to wake them up?
b “‘.{‘ would assume tliey vwere alfe;ﬁy avake,

Q But in any avent they finally ¢ame outgide, ‘or you |

A 'I.’hag came out.

© Did you bave some conversation with them at that

A very little. We did have some.
¢  What if anything aia you do foxlawing this second

conver:atian with Crockett and Poston?
A We then continued aaatbound taward the Mengie Pass

. ATQ38.

R Following the conversation you had the day before

_ with Crockett and Poston when they appeamd to be driving
. towards Barker Ranch with a load of motor oil and automobile

. parts and so on, did they appear to contihve on to Barker Ranch

with this load?

A Yes., We followed then to that location.

S . CieloDrivecomARCHIVES
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| the movie camera?

Q that if anything happened after you got to the
| location?

A Then we sat down and had a ¢onversation.

¢ How long 4id that conyersation last?

X Probably 30, 40 minutes.
Q Did either Mr, Crockett or Mr., Poston tell you

where they had secured all of these, first of all, automphile
| parts?

A Yés. i -
Q Whnt; 'k:!.ni:!,.dz i:a:ts wers in the ixuck, 0fficer?
A T I&fxﬁién parts, headlawps, fan belts. That 1;

r

‘ ahont. all I cnn zcaall. .

) . B -
K 1 N, * Wt

Q And whut: nbo‘tm %he mtn: eil': ¥Wax thers a large

‘ quantity of that, or mt?

3 u‘r'

A Yed, a nmhnr ot auet.
0 Was therc anythingffx.n ad.ditiqn to thone items and

.3
,‘; ':!.é*‘ - 3

& There were a couple of {ixes and wheela algo in the

1 auto parts, Other than thgt, I éannot: yecall,

¢ . vwhere did they tell you that they had gotten this?
MR KATZ: Excuse nme, your Honoy, It calls for hearsay.
THE COURY: I think so. I'll sustain the objection.

¥R. WEEDMAN: Youyr Honor, I'm curious under the circum~

| stances for a number of reasons,

Perhaps we should approach the banch.
_ MR, KATZ: Your Honor, I have no objection if the entire

conversation, the 4C-minute conversation, comes in. I have no

= chje&tion if counsel wants to do that. Otherwise, he iz not
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. going to get in part of the conversation.

| on redipect. and elicit the ful) conversatien, I will withdraw

12

S B

L5

15 i
15 ]
Y | efficer's stata of mind relative to the Inquiries as to why
18’

%"f cy whatsoever. There is nothing to indicate that any of the

21

23

2 |

27

28

| circumstances warranted the arrest of (rockett or Poston.
2 | ‘

25 F

i

| the objection.
‘ ?bston were hob arreé@edo' That 1% the thrust of the guestion.

. wants the entirve cbnvafsaticnj fine, he can ask for that and

‘ Poston and Crockatt'ware sict arrested.
1 7

3982

THE COURT: Of course, you could come back on redirect.
MR« KATZ: It calls for hearsay.
if that is the understanding, that I can come back |

MB, WEEDMAN: Your Honor, we have heard so often f£rom

the prosecution, and I would like to know why Crockett and

THE -COURT: Let me have the guestion.

. MR, ﬁamzx Your Homor, it calls for hearsay. If counsel, ‘

I wbn’t ohjact. Otherwise, I have an objectian on the ground
‘it calls for haaruay. ,

MB. WEEDMAN: It is noi being oﬂfgraﬁ, your Honox, for
the truth of the matter, where they gct:ﬁheS&; but for th§

MR, Kamz. That would have no materiality and no relevan~|

(Whexeupon the record was read back by
the repoxter a8 follows:
*Q Whexaﬁdi& they tell you that they
had gottan thi&?“)
Tﬁﬁ QQURE* Wﬁll, it ia clearcut hearsay. I will sustain|
thé dbjebtion,w'ﬁustainea; ﬁ?.~§?,ri : '

- < ¥ :
i £ &‘1". R .r:i"l‘ “

o - BY' MR, WEEDMAN: About how lony aid this conversation

. .-.-,CieloDrive.comARCHIVES
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1 | last en Septesber ‘29th with Crockett and Poston?
® A About 30 to A0 minytes.
8 | Q How long d4id you talk with Qrockett and Poston the
4+ | following day, September 30th?
5 A Probably approximately ten minutes.
s | 0 Now, following Septerber 30th did you mee sither
7 | Crockett or Poston again?
s | A I have since then, but -~
9 [ - Q Well, vhen is the very next time that you saw
10 alther one of those gentlemen after September 30, 19652
TR S A That Y don't r@ca;i.
end 8 | |
|
14.
o .
16
17
18
9.
2
2
22
23
24
25
26
| 7| TS
. 28 s
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O VA

o} the Los Angeles Cmmty Sherizf's Depaxt:manti‘

11

- 12r

¥4

15 time when you saw Sgt. Hhiteleyi?_
1§‘ [

vl
S
19
2% |

21

22

23
. 24
S35

26

27

28

oW

- 0 Was it several weeks or months Iater?
A ‘ Pi;oha_hlg many weeks.
Q- vers yt;ul i_iira:;; Ej:es‘ent at any conversations or

int‘on:og‘at:&'ons) at wﬁi.‘ch H;s Crockett or Mr, Poston were

" present, togabher wj.th Sgb. Paul whi:!:elay of the Los Angeles

t‘:ounty Sheriff's Dapartmt?
A NeL k-
9 ﬁi&-"ﬁmﬁi}ﬁw éccas"i-on, following any of your

conversations with c::ockatt or Poat:on, to gee Sgt. Whiteley of |

3 Yes.

-9: - When was that, Officer?

A Again I-don’-h raecall the date.

Q Very well. But can you give us an approximate

A I believe it was sarly in '70.

9 . Anﬁ by early, what smonth would you estimate that.
to be? | | |

A Possibly January or Fabyuaty.

¢ - And where was it that you saw Sgt. Whiteley?

MR, mz.z Thare is an o‘bjectién now on the grounds this

- ahole line of questioning is imaateriah

. WEEDMAN: Well, yonr Honor, I agres with coungel to

‘some extent. X have really gose outside the scopa of the
' airect examination of this nfﬁmr.‘ X will cextainly concede
|- t,hatg .

I£ the pfﬁmpr can ratum then I will call him as

a defense wltness, yom: Honor.

2 .7 . - CieloDrive.COMARCHIVES
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13
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16 -

17

18

19
20 -
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22 )

23

2%

25
2%
27

28
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THE COURT: Well, you éah call him as your own witness.
MR. WEEDMAR: Yes. I will wait until that time, your
Honor. '

MR. KATZ: Well, excusé me, your Homor. Rather than

" inconvenience the officer 1 hava no objection if counsel
" wants to take this w;!:i:nass as his own oit of order for

' purpasas of direct examination.

THE COURT: He may not want to do that now, T dcn‘i:

" know; you see.

There is an objection is now. If he wants to calll
him as a -w’it,nécs}a that is his nex,t-' point-; He has that right.
- MR. KATZz I have no objection. ,
THE COURP: If you want to wlthdraw your objection that |
is the oniy way I know of doing it.
MR, KATZ: May I confexr with counsel?
(Conference bétween counsel not
répcu:ted..)
MR. WEEDMAN: Counsel and I have conferred, and ‘thank
you, your Honor. |
I think we both agrase it might be more appropriate
for officer Pursell to return.

May I inquire of the officer about how mich notice

" he would need in order to come back.

0 BY MR, WEEDMAN: Officer, about how much notice

would you need in order to conveniently return to this

conrtroom?

a One day would be about right.

CieloDrive.COMARCHIVES'
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0 bDoes the district attorney know how to get in
touch with you? |

A Right.. e :_i'

1) Are youy prauntly assigned to Shoshone ox whers?

A Still mmth Valley.

Q Is Shoshom in Death Valley?

A Actually, no. The eastern part of the county,

: ontlida of D,eath valley. - ”‘Z

[+] ﬁhai,: town; ara you assigned to, if there is a
particular town? ".-w ‘

A Furnace ;:reek . |

Q | oOh,. -!"urnacel Cradk,

By the way, are you acquainted with a nmember of
the California Highway Patrol by the naie of Tom Grogan?
A No,; I am not.
MR. WEEDMAN: All right.
I think X have concluded at least for now, then,

| your Honor,

THE COURT: All right.
‘MR, WEEDMAN: Oh, yes, Just one thing further,

0 Qfficer Pursell, did you have any conversations

‘with my client in connection with any of your arrests or

activities or investigations at Barker-Myers Ranch?

A ‘No, I did not, A |

¢ - Did you ever seéek out or attempt to have any
convarsations with my client?
A No, <7 T
0 Thank you. "

ke i e el

-
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Y

o Were you ever present at any conversations or
interrogations of my clisnt by any other police officer?
J No.,

On which one of these dates was imy ¢lient axrestedz‘
The I0th of Dctober, ‘

pid you participate directly in his arrest?
No, I didn't.

Wore you present when he was arrested?

¥o. ‘

Do you know who hrresfed him?

Yes, I do,

wWho was that?

oD D WM 0 W o

Officer Gernigan, CHP.
¢ Were any other officers participating directly in

| my client’s arrest up there?

a Yes, there was probably &ix,
0 Was Officer Stiber one of those officers, perhaps? .
A No. ' |
0 All right.

And the charge against my client was diamiuad,wagj

‘ i# not, Officexr Pursell?

¥R, KATZ: I am going to object. That calls for a legal

éoncluaion.

Excuse me, If I can confer with counsel.
{Counigel confer, not reported.)
MR, WEEDMAN: Well, I take it there is an objection
. pending, your Honor.

THE COURT: Well, you may answsr the gquestion.

s oA T et
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=3 1 THE WITHBSS: I don't k_ném.
. 2 | MR. WEEDMAN: ©Oh, you don't know. 2ll xight.
3 Officer, thank you so much. See you in a couple
4 | of weeks, . . _”‘:' ,.
5 * LT
6 | ' T ”‘*km:g'rn,ncm EXAMINATION
INDER 7 | BY MR. RATZ: ' S
8 0 ,Ig Eragi; I-"ouil.g tl;a ;ii.strict attorney of Inyo
9 | County? -_ « - ".‘.-
10 ] A That- is”cox‘;éct- . -
I1 o ] He would ha—ndia all of the dispositions in connec-~ :
12 | tiﬁ'n with the a‘r:es*:s enanating out of the Qctober 10th and
13 | October 12th raids, is that right? '
. 4 1 A Yes, that's right.
‘ 15 0 That gentleman would hava knowledge then as to the
16 | Ffinal disposition of each and ‘aver'y _pefson arreasted October
17 | 10%h and October 12th, is that correct?
18 . A That's correct.
. 19 ‘ MR. KATZ: Thank you. HNothing further,
20 THE COURT: - Is that all, gentlemen?
21 . MR, WEEDMAN: vE’as,.. Thank you.
2% MR. KATZ: Thank you very much.,
23 THE WITNESS: Thank you, your Honor.
2% THE COUR®: Thank you. -
25 MR. KATZ: Deputy Chamousis.
26
® 27 |
N I e
K3
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PETER CHAMOUSIS,

called as a witness by the People, testified as follows:

THE COURT: TRaise your right hand and be sworn, please,

THE ‘ct.ERm You do solemnly swear the testimony you may
give in the cauze now pending before this court shall be the
"!;ruth, the whole truth and siothing but the truth, so help you
God? | '
THE WITNESS: I do.
THE CLERK: fThank you, sir. .

Will you take the stand and be seated, please.
THE COURT: Tell us your name, please.
THE WITNESS: 'P.;ater Chamousis, C~h-a-n~o-u-g-i-s.
THE COURT: - Thank you.

If you will talk right into the phone there,
that's right. Wwhen the questions are asked talk in there so

. the Jury can follow you,-
17 |

DIRECT EXAMINATION
BY MR. RATZ: . , .

Q Députy Chariousis, what is your occupation and
assignwment?
A Deputy sheriff for the County of Los Angeles,

present assigned to the latent print section of the

- Technical Sarviées Detail.

0 How long have you been so assigned?
A Approximately 15 years,'
¢ - And what training and experience do you have in

the comparison of fingerprint exemplars with a latent lift

CieloDrive.COMARCHIVES
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1 in determining whether or not the latent 1ift and the
2 | fingerprint exemplars were made by one and the sawe parson?
.3 - & . 1 have taken and passed a course in the science |
5 of fingerprints given by the Tos Angeles City School System.
> b d have made ‘some- 30 ,ooo-odd comparisons as
6 regaxds ﬂngerprints. -\.;,.4 .
7 I hava tuat’tﬁe& 44 municipal and superior courts
8 | in excess of 200 ¥lmes ax a ﬁ;_ngexprint expert.
o | ol
1 o=
2 | ‘ a
B | -
14
15 |
16 | H
17
15 |
19
20
22
2 |
B |
24
23
26
“27
28 o=
- The,
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10 i [ - Q And that "ispdn the basis of gualifications, is that
2 | correcty .. . S “"
5 | ’%‘-.L‘.*Yesg six. J i s ' |
4 L Bndﬁ;n cenﬁactfﬁh with your tutifying as an expert

5 on those two hundred oqcasions, were you asked to determine

a*&g’
$

6 | whether or not a :u&entf 11151:; fér" axample, waa made by the
‘7 | eame person who had made the kngwn exemplara which was available|

“T"

g to you?
9 ’_ A Yes,; l.sir;
U 2 in other wm:de;, the compaxison of fingerprints to

i | determine whether or mot they were rade by one and the same

12 | person, is that correct?

5| A That is corregt.
s | Q What is a fingerprint?
5| A A fingerprint is an impression left by the ridges

16 | of the finger. Somotimes they are inked, somwmtimes they are
17 | not inked. IX they are not inked, wa have to apply a powder
8 | to the surface, which will show us thé fingerprint.

19 0 And what causes & fingerprint to be lefe?
20 . A  The oils and the salts that the skin secretes.
n | Q Ara thare certain kinds of surfaces which more

2 readily meke it possible for a print to be left?

23 A Yes. ¥e need a -~ normally we need a smooth, dry,
% - clean, non~-porous surface which the skix; is applied to and

% | henceforth the oil and the salts remain on the surface..

%) Q All right., Kow, Deputy, I want to ask you whether
2 | oy not in connection with your eéxpertise you were dispatched

2 | o the Calabesas Garage in Calabasas on December 10, 19693

CieloDrive.COmMARCHIVES -
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| Pid you see these?

>

1 markea 43*& anﬂ {3-8 for iﬂnntificuhian.

| aacument,or photn@xgph be markad People's 44 for identification;
%

A Could I see my caxd, please?
MR. KATZ: YeB, you hay.
Tet me withdrav that guegtion for the purpose of
marking some exhibits, if I may &t this time. _
- THE COURT: Did you saese this, counsel, Mr. Weedman?

MR, EATZ: I'w going to mark them and then show them to

hinm. Thank you, your Honox,
| I have here & photograph of 2 male individual.
I ask that this be marked 32-Rl for identification.

THE COURT: It will be so marked.

MR, KATEZ: I have shown this alveady to counsel.

THE COURT: Thank you.

MR. KATZ: I have what appears to be » latent 1lift card
with the date 12710/69 and with the deputy's name Chamousis -~
spelled C~-h-a~m-o-u~s~i-s ~-~ and I ask that this be marked .
People’s 42 for identification.

THE COURT: It will be =mp marked. ‘ ‘

. MR, KATZ: I have two fingetprint exemplar cards pertain-|
ing to .one Bruce bk@m;,-ana T ask that these be respectively

. {IBE coﬂsz 80 marked,

a ?

i MR. KATZ,» I have a photagraph of what appears to be a
lntent print and an iﬁkod print. and : ‘agk that this corbined

THE COURT: 8o mazked.

pid you E@p&[; £eﬁ;ﬁinuxé§f£3 look at these, Mr. Weedwan?|

¥MR. WEEDMAN: Mo, your Honox. Thank you. This will be

CieloDrive.cOmARCHIVES
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1 " . . L 2"‘,
| December 10, 12682 - /)

fine,

TBE COURT: All right.

Q BY MR. XKATZ: ALl right. MNow, I'm going to show
you 42 for identification and ask you whether or not you recog-
nize this as having seen it before.

A Yes, sir, I have.

Q What ig that? !

A This is the card that we put the latent print lift |
on and £411 out the top in regards to the information,

Q How, when you go out in thé fleld to obtain a :
latent lift, and in the event that you do secure a latent 1lift,
are you required to fill out certain information on a card

{ which is known as a latent print card?

A Yesn, sir.

R ¥hat information do you put down in the oxdinary

‘course of your police business in that regard?

A It would be the file nurber, or sheriff's File

nurbexr, my name,; the date, the victim concerned, the location

| where the latent print was, and the specific area where we
| 1iftea the print.

Q A1l right. Now showing you People's 42 for iden~—

. tification, do you recognize the handwriting that appears &bove

the latent print?
A } Yes, gir. That iz ny handwriting.
1,Q‘ " pid you £411-it out on the date indicated,

¥

i?

A, vaai”

AP ‘
¢ . "Cen you tell from this card as to where you secured
R N N R
oI A L
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; | the latent lift from?
. s | . A Yes, sir. I lifted it off the green metal foot-
5 | locker on the right adjacent to the leather #trap which was on

s | one end of the footlocker.

5 - Q there was this fi:utlo;ﬁkér located, sir?

6 | b1 in the truck of the automobile ~-

7 Q Go on., |

8| A -~ 1962 Mercury, Nora-Charlie~pike 841,

9 S ¢ Iz that Noxa~Charlie-Mike, or is that Nora-Lincoln~

o | Hilﬁa 8417 Do you know whether that is an "L in the middle
1 or a "I"? ‘ |
2 A It could be an ™L.*
1% Q In any event, you secured the latent 1ift from a
14 i;' footlocker that was contained in the trunk of a white Comet
. 15 1 located at the Caladbasas Garage on December 10, 1963, is'thut

16 | ¢ orrect?

17' X FiN Yes, sir. _
B | Q I noticig_ you have the victim here, “Gary Hihman.™
w | How did you arrivc.'_‘n‘t‘:"\*t;hat?
2 | B, ¢@%§ Yrbs put on the telatype request —-
a | S bﬁi.fﬁnﬁﬁuﬁm 1 Excuse me. May we approach the bench?
= | s oo yed, Lo, L L

wa - 2| - B I R R

o SR

2% |
w | W T
27 -

: . 98
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C1a-l 1 | . (The following proceedings were had

. .2 : in chamberg:)
3 THE COURP: We are in chambars.
4 - " Better go back on the last question.
5| {The reacord was read by the reporter
6 | - as follows:
7 | ' "o I notice you have the victim
8 | here, “Gary Hinman." How did you arrive
9 | at that?v)
10 | MR. KATZ: Now, the reason for asking that guestion,

11 | your Honor, is because this is the case of Shorty Shea.
'1;2 Obviously this has nothing to d6 -- the name "Gary Hinman® has |
13 nothing to do with the defendant in this cage. I wanted to .
. ) 14 | make it clear before I was interrupted by counsel that this
15 name has nothing to do with the defendant hezre.
) 16 This exhibit would be shown before the jury
o 17 becausé_' they have a right to compare the exhibits to deternine |
18 whether or not the conclusions of the expert, nmly, whether
19 | the latent 1ift was made by Bruce Davis, _
20 | It has absolutely nothing to do with the defendant
21 in thi= case, and I was going to bring this out right here,
22 | that was the purposa. Otherwise this card cannot be shown to
23 ! the jury.
24 | e - ~ That was my reason, and now counsel accuses we of
25 being in bad faith, and I don't see how I éan be accused of
2% | ‘that.
. 27 THE CQURT: What are you going to accomplish by proceed-
28 ing with it? What is your ultimate accomplishment?
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10a=2 g | . MR. XATZ: ¥y ultimate accomplishment is to have him
2 | compare, and I refer to People®’s 42, which has next to the
d‘esiéna?:ion "Vi_.ci:im,‘v' "Eiary ;E.inﬁan,‘ the latent print on
%eople's 42, withﬂi.ﬂngierprini:‘; exemplars of one Bruce Davis.
" ‘ They have noth:i.ngt.ﬁ to do with Mr. Grogan. And in

Lo NV, S N Ut}

_ that connection, he will sny .the comparison of the fingerprint |
- 7 |} exemplars of Bruce Dav:ts with ,People’s 42, the latent lift,
‘ 8 'f'i. were made by one-and t-.ha same person, i.a. Bruce Davis. This
9 .| officer peraonaliy rolled th& fingerprints of Bruce Davis.
10 f;‘ ' Now, fthis ‘card hexe ‘has the vietim's name, "Gary

11 '-B'ima;an‘_,"" and I di.d nd!: ;;nf: this before the jury as such so
11 | that they would draw adverse inferences » and I was going to
13 )c:lear it up and I was attempting to do it directly, and here
14 | I am accused of bad faith, and I don't understand it. This
15 "is an exhibit that the :}_m has not only a right to ses but
ljé,- ia duty to examine. .

17 MR, WEEDMAN: That is the most incredibla thing I guess
18 | I haye ever heard, your Honor. I know I keep saying this in
19 | this trial and I cnri:ainl‘y'-- b gut’a_s_g'l» it really loses its
20: impact after a while.

21 : Your Honor, Gary Hinman is a murder victim., Bruce |

22 | Davis is charged with the murder of Gary Hinman. Charles

23 | Hanson is also presantly on trial charged with the murder of

24 Gary ﬁinman. A

25 _': Cm:nsel, on the most incredible pretext imaginable,
' 2‘6 { now in front of this jury manti.ons Gary Hinman as a victim in

27.” _connection with Bruce _I'Ja_yi.s_,_( an .all.egad co-conspirator to my

28 7 client. I can't ,iinagi:ie‘ anything m;:t;r_:a damaging and more

i .
o . e

-

- : - R T
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‘9&-3 1 | prejudicial to my client, your Hohor.
j ) 2 Counsel says that he does this so the jury won't
3 nmisunderstand. There was no neegd for counsel to mention it in
4 | the first instance. All ha had to do was delete that name £xom|
-5 | that exhibit. S
e MR, KATZ: I cannot sinca this exhibit has been used and

6
7 | will be used in the Bruce Davis case in regards to the Hinman

8 1 £iling. ‘
9 MR, WEEDMAN: fThose notations on there are no part of the‘:
10 | evidence iﬁself. Those are nqt:&tions' made there by a police
- officer, They can be deleted.
12 THE CQURT: They ought {:o‘ be cut off. They ocughtn't to
13 be in this case at all, in =y opih;j.on. Cut. them off and show
. B the balance of thenm. Gat -t‘!xém off of there. Tack them back
| 41f you want to later. X don't think they ouglt to be in here.
6 | MR, WEEDMAN: !émr :Box_:ot, at this time, because coungel
17 | has deliberately injectaed the name of Gary Hinman as a victim
,18 | in connection with Bruce Davis -- the newspapers, your Honor,
19 are filled almost -dany with reports of the Charles Manson
204 trial presently in progmsé. where Charles Manson is not only
2L charged with an alleged 'murda? of Shorty Shea hﬁt also with
2| the marder of Gary Hinman and thosa articles invariably carxy |
73 | the name of Bruce Davis -~ I feel now that counsel has -injected
24 evidence of another crime involving an alleged éwconsp.{rator

2> in our ¢a‘éje». all to the detriment of my client; and I will

2 raspectfully move for a mistrial on those grounds, you.;: Honor.
o 27 THE COURT: Motion dented.
28

I don't think they ought to be in here. I think
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19
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27

24

25}
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" 27

28

. we severad, for onq'-thing", took 1t away fx.‘ém the rest of the

| pextains to the 'hinnian kifling.

name, "Gary H:lmn,"" und :I:t describes a car, &

- I can be accused of being in bad faith,

if you want to show it ~=~ I think the naxe Em_ght to bhe Off of
f_.hara, kept out of the case as much as possibie. That is why
co-defendants,’ and i.t shouldn't be injected.

A don't say yfou- di.d it deliberately.
it onght to be’ out,. ‘l:hbngh.

.

I'm saying
That is my feeling. |
MR. KATZ: - Ymﬁ: Hnnbﬁ, I want the record to be clear on |
this. This-exhibit, People's 42, has a file number which
It has beneath it the victi.n'-'_
'62 Mercury
HLM 84, which is a car shmm by our evidence to be that of
Sho:t.y Shea. "
- Nothing could be more misleading to this Jury
than to. suggest that this car and Bruce Davisz -~ or; strike
that -- that Mr, Grogan here had anything to do with the

Gary Hinman killing as such, and I can't see, once again, how

. CieloDrivecomARCHIVES
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THE COURT?: I am not --

MR. KATZ: Well -~

THE COURT: I think you are very "high-handed" -- I don't
mean that word. X think you are very‘highly'ethical,

I didn't mean that. I mischose my English.

Highly ethical.

MR, KAT%: TLet me do this. If your Honor wishes then,
we may -- |

THE COURT: It is not going to hurt you a bit to cut the
top off. You are not hurt at all.

Take the name off there. That is simple, just take
it off and pasfe-it back in some other case. It isn't going to
hurt you any.

MR. RKATZ: I would suggest thié, your Hono;. Idon't
know what to do, peréaﬁs sever the entire top half.
THE COURE" L would take the thing right off of there
and move forwaxd,
. L% ! L-want to-apologlze b used;ﬁ'bad choice of words.
I have the highe&t resPect for you ad well as defense counsel,

DesPite your persoh§l-problems between yourselves,

I consider you both of Lhe hlghest standards; and there’ is no

question on that.,_‘ Lo o

. .
- ' - R %

I mischose words but I don't think it should be in -

| here.

MR. KATZ: I agree, your Honor.
THE COQURT: I suggest; cut it oif. aAnd if you want that
in ancother case, paste it back.

MR, XATZ: May I do this, your Honor. This is marked

CieloDrive.comARCHIVES
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 to disregard any statements made by the prosecutor with regard |

indicate to the jury that my client has nothing whatever to do |

2 my client in a guilt~by~association position,

3 |

Pecple's 42 for jidentification.
THE COURT: pll right.
MR, BEATZ: I wish to cut put that portion of the writing |

which refers to the viotim, Gary Hinman, and mark that 42-1

and’preaafﬁe it for the recoxrd.

THE COURE: All right.

MR, KATE: May X do 507

THE COURT: All right,

¥R. KATZ: Wow, may this plece of papar being arked --

THE COURT: Dp it now and we will give it to the clerk.

M. KATZS 42?1-1: with the naie Gaxy Hinman -

“FHE c:orsm: - In, right.

ME. KATE' Yes. e

At ¢
i, 4 f:} . . ‘3

-

i THE cotfmz-? Ali,.righm S

P

1 —

That will du it. Thgp.we'aan.paate it back there
later. }f . {3'_ ; 4 5
MB. KARZ: Yes. “hank ybu, your Honor.

»Ja;?"iak\f

HR. WEEDMAN: Your Ronox, before we go I would respect-
fully reguest that the court admonish the jury that they axe

to one Gary Hinman, ,
And X would respectfully ask that you further

in any way with any person named Gary Hinman as a victin ox
I +hink to fail to do that, your Honor, is to leave

MR. KATZ: T have no objection. I think &t ie a good

CieloDrive.coOmARCHIVES
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suggestion. ﬁlwfi TR

e , 1004

THE COURT: Is that a2 G ox &n H?
MR, KETZ? It &8 a G, That iz Gary Hinman.
THE COURT: Looks like an H.

-Fell, X wiIl-aﬁmonishtthem, I will simply say that
the nape of ~- to disregard any reference that has been made |
by anyone in this courtroor respecting Gary Hinman. It is to
be disregarded. Has ro aspect in this case whatsoever.,

MR, WEEDMAN: Wall, I want the jury, your Honor, respact-
fully admonished. I want them told my client has absolutely

_nothing whatever to do with Gary Hinman.

MR. EATZ: I think it should be said.

 THE COURT: Yes, |

MR. FATZ: That is what I was trying to elicit from the
witness. |

MR. WEEDMAN: I might add that Myr. Ratz need not have
broached the subjaect.

THE COURY: Do you want to make your own statement?

MR. WEEDMAN: No. I won't say anything further, your

: Honor.

(The ﬁollowing.ﬁrcceadings were in open
cguft in the presernce of the juxy.)
THE COURT: Back in the courtroom, gentlemen,
I will say to the jury at this time, I will ask and

instruct the jury to disregard any reference or connotation

‘that may be drawn from the mentioning of the name of Gary

Hirnman in this caﬁe., ﬁc’has no aapects in this cage., No

' infarence thqre£;om is to be drawn as againat the ﬁefendant.

g

v ' “ ¢
L3 H \.e- =
T

%
LI =1, 1 T
v ‘ 1 LI s .

] . i
', . v pag
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400%

There s ho connettlon between the two, and any
conhection that might or might not be had by any menbers of
tha jury is to he aiaaaSQGiated with this case entirely,

MR. KATZ. txuur Honor, I think a stronger comment ahould
ba made. %hat Mx‘ Grogan has nothing whatsoever to 46 with the
Gary H&nmun qase. Ehat has to ba.gbsolutnly stated to the

-
-

jtxrar ‘ -:3; .; L S ez e

THE COURT: 'rhni&'a 3, S C:otract, .

MR FATZ: THARK you, | | - | | |

- THE GOURT:Y Mry® Clerk,: this: ig marked 42-1 identification|
1D (handing) . é;;ch thnﬁ. Batter put it on a bigger plece
of paper. '

MR. KATZ%: All right,

'+ Now, I want to go back to 42 for identification,
This is a latent lift, then, which you secured from a foot-
locker in the trunk of & ocar located a2t the Calabasas Garage

on bDecérber 10, 1963, is that coxrect?

A Yes, sir.

Q I want to show you the series 16 photographs vhich

- depict a white Mercury Comet bearing license riumber NLM 841

and which alzo show once again the trurk of a car in which
i visible the license nurber opnce again, WIM 841,
Do you xecognize the series 16 photographs as

{ coxrechly ﬂepxcting the ¢ar from which you secured the latent
% |

lift on Peopla's 422
A Yes, Sit.
Q 21] right.
and I would like to show vou the photograph 16-I

CieloDrive.cOmARCHIVES
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12
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14

15

16

17

18
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2 |

21

22

23

24

g5

26

27
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§
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400,

. s
.

3
PR Y
é“’ P ) FI 4 oo 1Y

13

X ) o . 3 S I
for identification which Jdépicts two footlockers in this car
bearing license Xukber RLM 841, -and #Ask you which of the foot~
. lockers it was that you used in connection with securing the

latent Jift.
A It would be the footlocker on the right-hand side

- of the truck facing the trunk,

0 2nd on what section of the footlocker wexsé you able

¥o secure the latendt 1lift which is People's 4272

A Right adjacent to the strap handla,

Q And is that visible in this photograph at all?
A The strap handle?

0 Yes., .

A You can see one corxney of it there.

Q and I notice there is an X hars, and there are

. some initials. They appear to hLe ~~

3 That's ny inftials.

(LT - CieloDrive.cOmARCHIVES




a1 0 What are those initials again?
o 2 A - po. |
3 0 pia you make that X on this photograph?
4 Y S Yes, sir, 1 aid,
;. 5 S ' , what does that denote, the X on a pprt:lon of the
o 6 | taunx in the right part of the trunk?
7 A That would dencte tha foohlocke: that I obtained
8 | the latent print from.
T el aoaitrigne. |
10 |  Now, you said a portion of the strap was visible. |
11 | Would you be kind enough, if it is visible, to make another |
12.° notation hers i;i_:ﬂicatiixg the approximate area of the strap '
13 .: ‘that you secured the latent lift from?
3 . s :1.4 - - - Well, all that’s visible is a por:&ion of the
- 5.7 Ihandla that holds the strapf. L
16 5‘ .- §  Why don*t you 8raw a ci::cle around that than. :li
7 'you will, and put your initials below that.
18 :‘:— A {xarking.J ,
- 19 o m RATE: May th& reco:d reflect that the. wimas has
20 _‘drawn a circle on the right fooktlocker in the trunk of the
21 vehicle, NLM 841, on 1l6-1 for :ldantificat—ipn-.
L2 ) 7'-1'*33 COURT: It may so show. | ]
23 L ) @ - BY MR, Karz: Incidentally, what was thée condition
24 | of the trunk when you found it, was it opan or was it locked
] 25 or what? _
% R | The trunk was closed.
. 2 0 Al right. — . B
. 28 2nd was there any moisture inside the trunk, or 7
CieloDrive.COmARCHIVES
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;.1&-42- o1 ~ haa the lents pemated or penetrnted the trunk?
’ E_ *.l:i: looked fairly dr.:y to ma. No excessive -~ there |

v .

30 .tms a Aiﬁtie: bii: of excessive dust, but nothing other, than

- .
-

) ‘:4 -‘i‘ ‘_t}‘at"( st v‘f‘.:. ):E T )
AP I S . "Did you notice the interior of the car, that is

._,,-,

| f_thﬁf Faasengar compa.rtmnt of the car?

.a.;_!,fj o
. b
i

“ﬁ e :!eah ¢ that was pretty dnaty' inside.
:,_ 8 :’ : Q - m you know whether the window was open?
9 T a E f_g_:;i_g windows were down.

10 | ﬂgh “You ‘mean it was in an open .pos;ition,. is that
111 correct?
) 12 o A Yes, sir.
13 : § I would like you once again to look at tha 16 |
¥4 - geries photographs with respect to the mtqr:l;oi: of the car
15 and f;el;’-i mne yheﬂmt or not these photographs truly and
| 16 t A{:ﬂt;ﬁﬁﬁéi{ ﬂei;:let the interior of the car at the tine you saw |
B | 1f on Pecember 10th, 1969, | "

I8: . and I will show you photograph 16-E and 16~G,
19 “ 15—}1, and 165~ fox identificntion. : : |
E 20 . ‘A . Yes, to the best of my recollaction, thix looks
) 21 | nke tha condition that the car was in when I got there,

. 22 | 0 Now, did you make any at;t‘ampt to secure any Latent|
‘2?23'. , -p:ixits in ‘the pagsengexr compartment of the car at all?

2% T a Yes, sir, I dusted the interior of the car plus

25 - articles that were on the front and back ?lﬂ&tﬂ-

26 | - V'Q Hm would you charactaxize tha condition of t.ha

27 car humt‘ar zm it concerns your ability to secure latent

* o .

28 | li:ft:s?w .

x
- - " LS
- - o
e i ! PGS
- - Iy T
- o
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A It was pretty well drisd out there. It was dusty.

I Kind of difficult to Iift any latent prints,

In fact, I didn't get any latent prints off th;;
inside of the car.
'3 AXl right.
Even though you made attempts, is that right?
A Yen, sir, '
(1] | Other than latent lifts which you secursd on the
footlocker in the closed trunk of the car were you able to

' _securs any others?

A Ko, sir, just off the footlocker.
0 - How, I would like to show you these two finger-

print exemplar cards and perhaps we can put these photographs |

away for a momnnt =~ which are marked 43-A and 43-B for

identification.

I show you, first of all, 43-A which apparently =--

THE COURT: Have they been marked?
MR, XATZ: Yas, your Honor, they have.
THE COURT: All right.

0 BY MR, KATZ: I show you 43-A and ask you whether |

or not ycn_ have seen this baforé?

5 Yos, sir, T have.

Q And these contain some fingerprints that were
rolled of an individual, is that correct? ,

A '.‘ta#h, these contain the right fingers and the xighf
palm of a Bruce Davia.

0 All right.

Phat is the name that is on there, is that correctp

FHIE.

L L

' mm——_r
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.1115-4 _ 1 _ A Yes, sir.
2 Q.- a ﬂhqt is th. date?
5 R e a‘muux the 21st, 1970.
4 H,‘ Q‘-" - m:m. vhcn a fingerprint or a palm pr:t.nt or what
5 { have you- im tﬂl’lad of a person in the Los Angeles County
6 Sh;;i.ff's bepartmm:, is it placed on a card such as 43-A for
7 1dantm1cation? ‘
5 : A Yos, s:lr.
2| i @t At the time that the fingerprint is rolled, in
0 1 !:he ordinary course of business, that is, police bus:l.ness,
Mo is the rolling officer required toc put his name and gignature
2 and Sadga numbex?
13‘_ | Yesn,
3 1 9 On the card?
= 211 right,
16 And there is a name and serial nusmber of an
17_ L. Hearn, is that correct?
'8 A Yos. It Iooks like Hearn 202,
1? 0 And that serial number was 202, is that correct?
20_; A Yes, sir, that is the badge number.
2t 0 Hearn is H~e~a~-r-n. Are yocu reguired to put the
i 2.21 date of the rolling of the fingerprints? ”
# A fu, sir,
2 ) 0 Would that appear in the upper ‘::l.gl:;t-hand corner?
2.5 ) 3 That is correct.
, 2 Q@  Are you alsc raquired to put the name of the pgrloﬁ
. 77 wﬁ‘ciaé fﬁ.ﬂgeri;rints appear on the fingerprint exemplar card on
%8 tm; up};;r 16”{&-hand cornexr? |

T | - CieloDrive.cOmARCHIVES
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17
18

19

.. 20

21 -

22

23
24

s
26 |

27

B |

1 required to sign lmmediately below his Pﬂntaét pame in the

‘ - wh.i.eh 1 ﬁngergrinh axemplax card is made from a person, is’

| - his name beneath the printed name Bmce Davis?

| that right?
| A Yes, sir. o
(1] pid you place your name in the area indicating the

% Yas. :

0  Is the parson whose fingerprints are taken

ﬁ_ppa:' left~hand portion of the card? , e

-

A  Yas, That is the procedure,

-

¢ This is followed in each and every instance 1rx,

that: correct, in the Los Angeles Couni:y S}mriff's napartmnt?

Q And oncée again did you requira Hr, . Dav.i.s to sign

-

A I dia.

43 That appears in the upper left-~hand ‘f;émr, is’

' of ficar who took t‘h'a;‘-ﬁngerptintg?

A I did. I signad the card.
2 With your badge No. 17657 . =
X Yes, sir. . |

-~

- .

' 9 Yes, it is. _ , -]
¢ _ I would like to show you £3-B for ide#iﬁcatié_ﬁ, .
and ask ym; whather or not this is another fingerprint exempla:
A Yo, ‘it is. ‘
Q- Who rolled the fingerprints on 't:hj.s‘card'é
A I did, - |
¢  Who did you roll it of?
A Of a Bruce Davisn.

CieloDrive.com ARCHIVES
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_' pia you put the date that you rolled the prints?

A - I dia.
LR m{éﬁ doas that appear?
-7 &  Up.in the upper right-hand corner.

=° @ .. and-that would be December 1lth, 19702
: .. A LYes, it is.

1 = @ .* AL¥ right.

NI ‘v Mok, 41 you compare then 43<3 and 43-A with 42,

' the. latent Mt, to determine whather or not they were made by -
“one a;ad t;m same person?

l 9 pid -you;foﬁa an expert opinion as to whether or

|1 not they ﬁe:as in fact made by one and the same pexson?

r C T aia.
0 What is that opinion?
a In my opinion the latent fingerprint card 42,

' Pagple’s examplar 43-B and People's exemplar 43-A were all made

. -hjr one. and the sama perason.

o —
ar
C oW
' -
. o
-
B
-
~ -
-
- - .
- - -
A
— -
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3118 ' 4] Fow, I would like to show you =~ excuse me, may
. , | counsel and I apprpaghfthe bench? ‘
THE COUF{I.‘*' &es, sir. A1l right.

s | " J“? L Do you want the raportez:?
1.1 R ¥
HR. xk?zz* yeu._ ‘5; : L

%
Ce w ! )

5 !
THE cotfk*ru m.l rig‘ht:.
Better oomd in hara. )

8 ~ {The followinq procaedmgs were in chambers

o |  out &£ the pmainc& of the fury.)

10 ~ THE COURT: Go ahead, we are in chambexs.

1n | MR. KATZ; Your Honor, I am about to show a photograph

12 | to this witness which depicts Bruce Davig.

18 | This witness is able to identify Bruce Davis be-‘-
14 ‘:;. cause this picture was taken at or about the time that he

.- 15 | rolled the iiﬁgerprints of Bruce Davis.
16 I wish to cut the bottom portion which, I belleve,

BY containg prefudicial matter, from it.

1 THE COURT: Yes. |

19 MR. FATZ: But since this has already been marked as a
%0 grand jury exhibit I would like to re-mark the hottom portion.
21 THE COURT: Fox identification.

22 B . MR. KaT2: wWhich will be disected or separated from the
23 | ‘upper photograph portion, 32-R2, if I may.

2% | THE COURT: All right.

25 MR, EATZ: May I do that?
32~R2 ID 26 THE COURT: Let's cut it.
‘, I ‘ MR. KATZ: Yes, But I-m going to mark it 32-%2 which -
. 28 .;' indicates the portion of the photograph wﬁich contains the

CieloDrive.cCOMARCHIVES -
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| written naterial.

THE COURT: All right.
MR: KATZ: If I may have the scissors.

. THE COURT: Now, leét's get that severed here. You can
cut it off.,
MR, KaZ: Thank you.

THE COURT: FPFrank, we have cut the bottom part of the

pavis. p;j;cgure, and it is severally mirked for identification,

32-R2, separated.

THE ‘CLERK$

THE COURT:
top paxt here,

MR, KaTZ:
THE COQURY:

Better get that off in some fashion off the front

MR. KATRZ:
THE CQUART:
MR. RATZY
THE COURT:
| (The

eourpﬁin the presence of the ju::y.)
R cct’rmf?

e f
” K&T,ﬁ:ﬁ

THE -COURT:

Q BY gif.. KATZ: ~Deputy Chamousis, showing you this

Thank you.
Now, we have got to have thia wmarking for the|

That is 32-Rl, your Honox.
all rignte

Well, now, this part is all right,
ALl right, then, i# that all now?
Yes.

Al :::ight,.

foilouing proceedings were had 1n open

1&1;’3 sqe. Yeu may ggﬁcgeé&,

’mank yoh- yaur ﬁéx‘mn.p If I may appxomh the

Ty . f‘ﬁ\,'
~ gf LR :
Yﬁﬂ‘w it i

E
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1 | photograph 32-Ri for identification, would you look at this and

. 2 | tell me whether or not you recognize the individual depicted - |
3 | therein?
s ) A Yes, sir.
s | Q  and who is that?
s | A This is the person called Bruce Davis that I took

7 the fingerprint cardes from.
8 1} 143 ‘_In other worda, with respect ¥o your own personal
9 1 knowledge, the fingerprint card which you rolled oh Decexber 11,
1o [ 1970, and which contained the fingerprints of an individual,
1 | were secured from the individual who is depicted in this
2 | photograph 32-Rl, is that correct?
B A Yes, sir,
o 0 And that person is known to you as Bruce Davis,
® ¥ | is that correct? _
6| A Yes, sir,
12228 V|
’ 18
| 19 -
20 ‘
21
22 ‘
23
-
%
26

27 - 7

T T = T on TT——
» s oa . ‘- .~
LR R 3 DR
1 wr e - - [ et
' - - .k * '
LI Ty

" "'CieloDrive.comARCHIVES



¥12 1 o Now, Officer, we have an exhibit that has been
. 2 | marked 44 for identification. Can you tell us what this isg? '
3 | I'm going to hold this up hare and have you prlain to us what |
4 | this fis.
s | A That is a photograph of the latent print and the

6 | zolled impression that are hoth enlarged for purposes of the

7 | court exhibit.

8 1 Q = Now, Y notice that you have somé nusbers on there.
9 What do they connote? | '

10 .‘ | A Those dencte the points of similarity betwsen tht
1 | latent print and the rolled impression.

L2 s Now, you have a numbexr “14," is this an arbitrary
1B | number ox iz that tha purber of points of similarity as you

‘ ‘¥ 1 found between the, umt 1ift and the known pxemplars?

. 5 O S 'rhgt. is the nurber of points of similarity we

b

16 march‘i o}x t’hat particular exhibit.

-

w1 g .poﬁﬂ that’: mean, that you found additional points

18 | of a:lmil.arity batweon thu 1at¢nt. print and the known cxataplurn

..‘ ¥ ‘, .
x‘ b § g ‘3

¥ | of Bruce Davis? N

- .
r...,: L

o A 'marq coum he some, yes, Thare are some there.

H
3

2L r take that back, |
G Q Is there a reason why you did not mark more than 14P

» 2 14 seemed like & good number, and we just usually

* | take enough to satisfy ourselves in our own mind that they aze

one and the sane,

% ol T seé. And in your expert opinion, do you have

| any doubt that the latent lift which appeaxs in the photograph |

on the left of Peopla's 44 and the photograph of the inked
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print which appears on the right-hand part of 44 were made by
one and the samé person? _

A Mo, siy, therxe is nokdaﬁbt in wy mind.

Q Incidentally, Deputy Chamousis, is there a certain |
nurber of points of similarity that are raquired by certain
expexts and dsed as a basis for determining whather or not
they are made by cne and the same paraon, not you, particularly
but other experts in this field?

b4 Yes, I imagine thexe is.

'@ Do you know that number? _

a A lot of them would say ten, buk I don't like to
use ten -- I don't like to be nmiled down that way.
| Q So you found in excess of 14 points of similarity
bétween the latent lift you found oh the footlocker in the
trunk of the vahicle as compared with the known exemplars
to you of Bruce Davis, is that correct?

A s, 8ir.

MR, KaTi: Thank you, Nothing further,

THE COURT: ; tﬁink we will take a short recess,
gantlemen, anduxe*will proceed in just a few moments.

: ‘Do not discuss the case at all. We will proceed
intjust*a tbh&minq&dg.,ﬁ; fi' L ? .
We' axe &t recesn.':égank:yzﬁi

(Recess.) /»,
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I2a«~l i | _ THE COURP: All right. Lat*s go x“iéht: ahead,
7 1 People versus Grogan. The defendant is here,

3 | counsel are he:ea The witness is on the stana

4 ‘ State your name: aqa.tny please, officer.
5.0 THE m:mss: Petar chamousis e Gl a=M=O=-U=Gwl~s,
o | THE COURT: Thamk you, -’ |
~ 7 © You have heen mrn, ‘
-, 8 _; ' o Bring in’ tha ju*ry, Shariff
9 | ‘ - (The foH;owing prm:en&i.ngs wore had
10 " g ‘ _ in apan cam .in i:he presencc of the
nop Jury:) ‘ ,
ﬁ. 12“ THE com All right. You can go ahaad.

13 ' MR. WEEDMAN: Thank you..
Wl
B - ' CROSS-EXAMINATION.

16 BY MR. WEEDMAM:

7 | 9 Me. Chomousis, did you £ind any prints belonging
18 | to the defendant, Stave Gmgan. inside the vehicle that you
1% cxamined? ‘

% k. No, mir.
2 ¥ 4 Did you £ind any prints belonging to the defendant |

S22 on any of the h‘:_unks that you exam:lngd or footlockers?
B | A Wo, sir.
24 ! -~ @ . Did you find any fipgerpr;nta anywhere in or out
25 | of that automobile that balonged to the defendant?
2% | A No, =i, I did not.

27| MR, WEEDMAN: Thank you, sir, that is all.

.28 MR. KATZ: No questions. . .

-5

e
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THE COURT: That is all. Thank you vexy much.

MR. FATZ: Perhaps this would be a ¢onvenient time --

THE COURT: Leét's go to 2 o'clock.

We will recess till 2 o'clock. Please do not

| discuss the case or come to any opinion or conclusion,

Thank you, ladies and gentlemen. Recess.

| - (The noon recess was taken to 2 o'clock

pen. of the same day.)

CieloDrive.cOmARCHIVES




- 13-1

10

11
12
13
14

15

16

w
18
19
20
21
22

23

24
25

26

27- 7

28

4017

A; Both cqnnSel axe here. ' i

1OS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, AUGUST 10, 1971
" 2:05 P.M.

»

THE COURT: Now, gentlemen, we will proceed. -

Pébple against Grogan., The defendant is heré&y

~ You can please bring in the jury, sheriff. f;

THE BAILIFF: Yes, sir. -
THE COURT: We will go right ahead. : g

(The following proceedings were had - T

in open court in the presence of the
jury:) -
THE COURT: Now &é have all of our regular jurors here
plug the three alternaﬁes‘
So the People may proceed.
MR, KATZ: Yes. The People wiéh to call Paul ngiin@;

~

THE COURT: All right. : : .

PAUL. WATKINS,
called as-a witiiess by tﬁe People, tegti?ied.as follows:

THE COURT:- Righﬁ up here, pleaséi ‘

Now, first of all, raise your right hand and be
-SWOrn, please.

THE CLERK: Ybu,ao solemnly swear~thé testimony you may
give in the cause now pendfhg before this court shall be the
éruthf the whole truth, andlnothiﬁg'but the truth, so help
you God? '

THE WITNESS: I do..

.

-

-
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. INDEX

Thank you, sir.

o1

1 THE CLERK: Will you take the stand and|
2 be sgaﬁed,*g:_lease. - '
A' 3. - . ;‘ ‘Will you be kind enough to state your name for the
& | Zecora,” ¥
5 & : ;”","‘l?.'.t_‘BE ;i:l_:_'I'NESS- Paul Waﬁ]:;ins-.
6 L - .»;T;HE E%{..ERK- Will-you spell your last name.
7 j:f _"“i‘z'in‘s:‘ WITNESS: Spell the last name?
8 | 7% THE CLERK: Yes. |
9 ': EHE ;OUR’I* Yes. ,
0 (=1 - THE WEINESS: W-aﬁi;-k-ien-?s.
50 THE CLERK: 'I.‘haAnkA you.
12 THE COURT: Thank you.
13-‘ ;L Now,; Mi-*. Watking, when you answer the questions of
i4 the distr;l;ct attdrhey and defense, é_it ridht up a little closex
15.- "~ to this telephone hére and talk xightv in there so the jury ean
16 :,‘ hear you, if you will, ‘
17 Just like you are at a telephone.
- 18 ' Go ahead.
19 MR. KATZ: Thank you.
20 | . _
2% DIRECT EXAMINATION'
22 BY MR, KATZ:
23 | Q Paul, I am over here, If you can Bee rﬁe over the.
:221- g telephone ox microphone,
25 a Uh-huh. ' :
26 Q © pid you know and do you know Charles Manson?
o | rli o -Yes.
28 i} . THE QOURT: Talk right i‘nA the phone, That's :Lt.-
VG “CieloDrive.com ARCHIVES
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I 1 ‘ ¢ BY MR. KATZ: Paul, when was it that you first met

.' 2 ! Charles Manson?

3 A In the spring of 1968, : - ~
4] : 0. And where was it that you met Charles Mans_on_;:l.n- EEE

s | the spring of 19682 ,' z

6} 1 A In Topanga Canyon. ' ) =

7 - ) 0 ‘D:i.-d' you meet him at a specific place or house in- |

g |- Topanga Canyon? , = i .
9 1 A Yes., | A _;.: 1

10 :; Q  What house';was that, or at least where was it - T -

.l located? o~ |

\*\-\_ . A It was up on Summit Drive. e

5 |- : " ' o _ e 4
1 " B .
o h i ;;.._.

|18

201 ‘ S ‘ s |
.2

'23- :
24
35
-26°

o

~J
4

vl

- 28 1.

- —~ L
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$#14 1 Q And ﬁhaﬁ is in Topanga Canyon itself, is that
. 3 correct?
" | A Yes, _
4 | 0 at the same time that you met Charles Manson in

s | the spring of 1968 ézt:"the house on Summit Drive, did you nmeet

6 | some other Qeopleéthere?

7 A",: *YBB. | |
8 - Q L Who d”g[d ybu meet?* ‘"JK C. "“'
9 | R Wé-il; "?Eheré WEre ten girls there. Would you like
0 | their names? T TR ‘
‘n Q Yes, p].‘gas?e'."':' LN
12 A Let's" see, [There wab .;S\ga’ke and Brenda and Mary

13' and ILynn  ang Katie and Sadie and Sandy and Stephanie.

w | Q Is that S'f:;e.phanie Roe?

. , 15 ::‘ A Yes., l o
| | 0 ‘ We are not tglk:trig about Stephanie, Schram, is that
7 ‘_‘ correct? - l | .
B | a A girl with long_; brown hair. Stephanie, as far a‘sj:
Bl I'm concerned;
20 . | MR, WEEDMAN: Your Honor, may the witness' answer insofar
21 : aé: it seemed to indicate it was Stephanie Roe, be stricken?
22 .E THE COUR’J;; Wait until the next guestion. We will get
2| it for yott. -
24 - MR, KATZ: I have no objection that the conclusion that
% | it was Stephanie Roe go out. ) ' ’

- 2% | THE COURT: All right. Strike it out. Restate your

T 21 _quesil:ion. '
. 28 Q BY MR. KATZ: Let me as;k it this way: You

CieloDrive.cOmARCHIVES
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indicated that a girl was there at that tlme by the name of

| stephanie, is that correct?

A Yes.
0 All right. Tell us who else was there at that
time,
Bruce Davis &nd 2 guy nawed Mark and Charlie.
By Charlie, who do you mean?
Charlie Manson. And a gﬁy named Bruce.
This is somebody apart from Bruce Davis?
Another Bruceée, ves.
" Anybody else there, do you recall?

No.

(o B I < 2 - =

-All right. Now, you referred to a girl by the

name of Snake. Do you know hexr by any other name?

A Yes.

Q Vvhat other name?

A I know her by Diane Lake, Diane Bluestein,

Q I heiieve you referred to a girl by the name of
Brenda. |

‘A Yes.

Q Do you know her by any other name?

A Yes. i*:w

Q By w%ppfnaég do you know her?

oL - . oo~
L kriow her by Nancy Pitman, and by Penelope and
by Brenda | Cann. , . D ey

+ Q Iféén“t-;gﬁémbér;if you. tbld‘ﬁs or not. Was

Susan Atkins there? L
RN
-\ Yes, v

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Do you know a girl by the name of Mary Brunner?
Yes.
Do you know when you met her?

Yes, ©She was there. I thought I said that.,

Lo B « B 2 )

In other woxds, you met these people, then, in the

~ Spring of 1968 4t a house on Sumit Drive in Topanga Caityon,

is that right?

A These people that I just said?

Q Yes,

A Yes, that is correct.

0 ‘Now, Paul, can you be more specific with respect

. to the approximate time in the spring of 1968 that you first

met these people?

a ®s. It would be about March of '68.

Q Now, after meeting these people, did you remain
at the house of'did you leave?

A I stayed -there for one night and I left the next
. "Llﬁ,l

day. - e
, Qx ,Dihlééu shortly after meeting these people at the
1 r
houge on Summ;t Drive 1eave Californi§ and go some place?
T ""qi ’ CT g z«v v .
[ yest - ‘ R < 4 AP g

Where did,you go? )
‘i"
I went.. tﬁ New Mexico.

How long diq you.remain in New Mexico?
A~coup1e of weeks.
Where did you go after New Mexico?

Back to Los Angeles.

o PO PO Y 0 P

And in Los Angeles did you See anybody?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Q
A

Stephanie.

< -
E3 * -'
Fow .7
3 ‘ ’5
r
P
Ay
R .
{ x
.

Yes.

Who did you see?’

I went back to the house on Summit Drive and I saw

F ow
T

She*gaq

?r‘. | T
i I
.? 4L
N
B
) - - Ay
t’ ] "“,. B -k . & E.
. R . Pl § ()
Liery Foon - e P
- EERCN . b Lo~
%, oy F e d .
?“‘::f.,, R [ o e N
. - i »
et
""ﬁ“ N ¥ .5
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L S L
«
S K2 - .
* ,L LT M .y %
- F P
' * » » L

fphereQ_&hd she was the only oné there.
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Q All right, She was the only one there.

Now, shortly after that what did you do?

i = . By ;ZI went to Big sur.

Q@ -_aIl right.

\ -2 ., T Now, let me get the sequence. How long did you

LI .

3?a§iay”iﬁfLos ﬁngeles after returning from New Mexico before

| ‘going to Big- Sur?

-

B A Just a cowple days.
| = o A right.
-j; x% . fﬁﬁow long did you stay in Big Sur?
"”i! ‘f It was a couple months.
-d All right.

aAnd after staying there for a period of time at

. Big Sur where did you go to?

A I went back to Los Angeles.

0 And did you see any of the persons that you have

f named as having met them at the Summit Drive house?

A © Yes.

0 When you returned to Los Angeles?
Who did you see?

I saw Brenda.

Is that Brenda McCann?

Yes.

Where did you see her?

oo o

I saﬁ har on Topanga Canyon Boulevard. She picked

2% '2me'up. I was hitchhiking.,

-Q:~ ~Was somebody else in the car besides Brenda?

-~ '3 ¥es.

4

e,

-
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Q0  Who else was there?

A Some guy. I don't know who he was,

- 79 _,fAn right.

- -

..~ -And approximately when was_if that you saw Brenda

fléfte;‘;et&iﬁing from Big Sur? Can you give us an approximate

e T

f‘%mnth_éx-pa;t of the month, if you will?

e ner ke
oy

e R fv&eah. It would be the latier part 6f June.

K -

V. rHE COURT: Of ‘682
|+ .9~ TBY MR. RATZ: ‘19682
L™ a  of es.

0  all right.

Now, did you go to someplace with Brenda?
Yes. '

Where did yoﬁ.go?

To Spahn Ranch.

Did you see2 any people at.sPahﬁ'Ranch?

T T

‘Yes.,

Q@ . We are talking about the latter part of June 1968,

is'th&t correct?

A Yes.
Q Who did you see at Spahn Ranch?
A Y saw Snake,
0 That once again is Diane?
.y - Yeah. e
-0 s All right. ’
A And Brenda and Ruth and Squeeky and Sandy and
| Charlie. '
| -2 ;go you know Sandy's last name?
N - ‘CieloDrive.COmARCHIVES
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| there.
135 |
- to the defendant, Mr. Grogan, in this case.

: 'Ranéh‘é

1~ 0 Are you familiar with the front row of buildings

| where they have the Longhorn Saloon and the Rock City Cafe?

. to the front row of buildings?

A Sandy Good.
- 4§ - all right,

"~ hen you say Charlie you mean Charles Manson?

A Charlie Manson, yeah. ‘ -
VQ: Now, you mentioned a girl by the name of Ruth. *ﬁpék
you know‘her by a nickname? ' 5 “A;-,
i A . Yes., Ouish. - g -
Q@ | 1Is that spelled .-u-i-s-h? : B :
" A ‘Iwaonlﬁ know how youw spell it. Just Ouish,}aé fari:

P

Then I saw Brooks Poston was there and Clem was

0 By Clem who do you mean?
A- . Clem (pointing).
MR, kamz: May the .record reflect that Mr. Watkinsg pointeL

THE COURT: Yes. -
K. BY MR. KATZ: All right,

Where did you see these people, where in Spahn

A At the outlaw shacks.

A Yes.

Q wWhere are the outlaw shacks located in relationship

A About a mile down a little dirt road that goes no*thg
back into the hills from there,

-~

- - -

—
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- . 15-5 -1 |- 0 All right.
2 iVZ . And are those so-called outlaw shacks visible from
3 . the road,;that is, Santa Susana Pass "Road?
4 _‘;Z"‘ . < A : Yes.
s |- s 0 ALl right.
= ﬂ6i = »;f; ;* How far are they from the Santa Susana Pass Road? |
z?fo?";i;i ’:'Abqut a quarter of a mile.'

CEC LA - T+ all right.

 79 T ,"'f }— Is there a farmhcuse that is nearby?
10 |2 =A< Yes. o
SR I " Where is the faxmhouse in relation to these
12 i " sc-called outlaw shacks? )
13‘{, - A It iz about a hundred yards towards the creek.
o - 14 | - All right. ) |
15 | ) Now, who else did you meet there at the outlaw

16 | gshacks at that approximate time?_ We are talking about the
- 17 | latter part of June 1968, if anybody?

- .18 ;:‘( A Gy named Farmer John. But hé ~- he was up there.
19 | And some other gunys. I think one of them's name
20 | was Rat Face.
'él | 0 Rat Face?
) 22 1 A fhat is what I was told. I don't really know.
23 | Q@  all right,
2% Now, in any event, what happened when you arrived :
25 1 at Spahn Ranch, did you begin to stay there, or did you leave -
26| o% what?
. 27 a A = f' I stayed there.
| 2 |0 .. 0 7 ALl right.

R : “—:::m:ﬁteIoDrlvecanARCHWEs



=y L

Ny -

g
o1
13 %
. |

W15

16

17

18> 

o |
e
zf

-2

24|
26_'

| Z'Z‘- _

0]

, Where did you stay at Spahn Ranch?

) A I stayed in the outlaw sha'ck,g‘— one night, ]
0 - oOne night. 2nd the people that you told us about, | -
| were they staying at the outlaw shacks at that time, t00, Of .°| =
at some other place? . ‘ _ | “ !
A They stayed at the:outlaw-shacks-thaﬁ night;; A';:_; 1‘i

0 Does that include the defendant Clem? T
A I am 6t sure about that. I don't believe 5. T
. | L ;
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$16 L 0 Do you know where Clem stayed that night?

\ A No. |
5 Q Did you meet him the first day that you arrived
4 at Spahn-Ranch?
5 A Yes.,
] Q Where did you meet him? What part of the ranch?
7 A At the Outlaw Shack,
a' Q Pid you move to some other 1oéation on the Spahn
9 Ranch? .

10 B Yes, :3-
u Q. J}}Wh?é{did fﬁu do that?
12 : Aijibtﬁhé next day.’
13 ; Qi | Where di& you,move? if . 1éJ
y " a o 'the jafl. oot
5 Q Where i; th jail.located?

<16 A It is right next doof to the saloon.

17 ) Qo Now; isnﬁhis &'féai jail’or-is this a movie~front
8 | Jail?

‘m A It is a movie-front jail:

20 : ‘ Q You didn't feel like a prisoner at that time, did
n | you?

22 . A . No.

98 Q pid somebody else move in that jail with you?
24 A Yes ,
25 4] Who didz

% | A Chﬁrlie apd those five girls that I mentioned.
2{ ' Q Tell me the five girls.

% A Ruth, Sandy, Squeeky, Snake and Brenda.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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THE COURT: ;ﬁﬁn;¥§ré-éliiip the jail, is that it?

THE WITNESS: Yes. T

0] BY-'}{E‘;‘};T.I:{AT;:" { Noviz, h&ir flong did you stay in the
Jail? Whenh I say stay, I mean sleep in the jail., Is that
what we are talking about?

A“ Yes., We stayed there just a few weeks.

Q Now, during that period of time, the few weeks

that you were staying at the jail at the front of the Spahn

| Ranch, did you continue to see Clem?

A Yes.
Q Where did you see him?
A All around the ranch.
Pid you ever see him in the vicinity of the outlaw |
| shacks?
A Yes.

THE COURT: Pardon me. I want to get this date again,

the two weeks he spent in the movie jail. What is the date,

the time? I don't think you have that in there. Maybe you do.
MR. KATZ: If I may back up for a moment.

0 Paul, am I correct in stating that according to

‘ yéur testimony, you arrived at Spahn Ranch in the latter part
. of June, 19687 ' |

A " Yes.
o) and you only stayed one night that first night at
the outlaw shacks, is that correct?

A Yes,

Q Then as I understand it you spent the next two weeks
in the jail with Charles Mangon and five girls, is that right?

[
L

LI .
Yo

L J
""’.‘/
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. talking about? - !; SRR S

A Yes.,
0 And by ﬁﬁqt‘I mean you slept there?
4 Ty
Y.Sn ; B ~:-'
A o e;}fj X
Q' Ndéw, where would that put it? Are we still in

2 , ‘,‘ 1

| June or.the first part of. July?f‘ o

4,. i
4 -

A The first partiof Julg. ' 1o
Q Can youﬁtell usgwho yOu saw on & daily basis at
Spahn Ranch during £hat period, the two-week period we are

1

i. L] .7 B
MR. WEEDMAN: If anyone.

Q BY MR. KATZ: Yoﬁ did see people during that two

| weeks; dia you?

Yes.

Would you tell us who you saw.

All right. I saw Brooks and Clem -~
By Brooks who do you mean?

Brooks Poston.

0 WO PO P

"All right. And by Clem you mean the ﬂefendant?

A Yes. And Charlie, and Sandy, and Squeeky and

| Ruth and Snake and Brenda and Randy Starr and George

Q You méan CGeorge Spahn?

. A Yes, 2and Pearl and Juan.
Q Is that Juan Flynn?
A Yes. And Farmer John and Bo.
0 Do you know her real name, Bo?
A Barbara Rosenberg, so I'm told.

And there were others, but I don't know their names

o} ‘ Now, do you know where Clem was sleeping during

CieloDrive.coOmARCHIVES
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"saloo6n? . ..

this two~-week period?
A Not actually, mo.
Q Did you see him at one place on the ranch, or

different places on the ranch?

A At different places on the ranch,

Q Did you talk to him during that period of time?

A Yes.

Q After the two-week period in the jail, did you mnve'

to séme,other’location?

A Yég,
Q- Where did you move to?
A Well, we began o move to like other little houses |

around there, like the saloon. We f£ixed up some little room
in the saloon, stayed there for a while.

Q Is this still on the boardwalk area which fronts
the Spahn Ranch?

A Yes.,

Q ~And who do you mean by ‘“we"? .
A Me and Charlie and the girls and Clem and Brooks;

Q Now, what do you mean by fixing up the saloon?

A Well, we put a board over the stage so that the

stage, you couldn't.tell it was there, and used it for a room. |
- Q Ang:diéﬁfénd Brooks helped to get there with these
otger.pebélgé-'b

! - i - S T A
’ 0 %Allbgighp.kjﬂére‘qu;actuhlly sleeping in the

x t . L
. . _: ’ i% * P
A Yes., , - "-- "¢ i

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Q
A

fix up the saloon.

Q
A
Q

period? We are talking about the first part of July of 1968.

A
July 1968.
Q

did you go some place?

A

Lol - S c I o

A -

and Clem.aﬁd'Tex.

Q
A

and Gypsy and Sadie.

Q
A

QF -
QS

S B

A . .-:r"

] N
o e

TR
};§J§h%t a girl or a boy?

“Tﬁat is a boy,

Who slept in the saloon?

Well, all those people I mentioned that helped
It would change from night to night; though|.
Did the defendant sleep in the saloon?
Yes.

Now, how long did you stay at Spahn Ranch in this
I stayed all the way through the first part of
At some point in time during the summer of 1968

Yes.

Where did you go?

Went to San Jose.

Did you go with somebody?
Yes.

Who did you go with?

I went with -- let's see. It was me and T.J.

By Tex, who do you mean?

And then Brenda and Ella and Stephanie

Tex Watson.

By Sadie; who do you mean?

. 4

Susan htﬁﬁﬁs, And Kim was there.

*

M ¥

. b . LY

> 3 . i .{-ﬁ i Do,

- . -
L ' . L ' . [

g\,' ! . « ! [ Y A

B * +

v, Lt T
X . . - .




_ ’11-_,1.: o 0 And how did you travel to the San Jose area?
. ] A  In & school bus.
"3‘_ S Q _,f'. How laxge was the school bus?
: _4:-, i"»- » ;TA “"" A 56-passenger school bus,
: 5 ; __“Q *-“ Who drove the school bus?

6 f‘; | . A “ -2 . We traded off driving the school bus amongst the
g [- 728 o I believe you stated Clem was with you, is that
o :correct? }‘

10:‘ ’_ MA ~” Yes, correct,

- “ﬁ_ ' "0 ~ And approximtely when was it, during the sSunmer ,

ﬁ_j:'; of 1968, thai: You went to the San Jose area in this 56-passenge_

- | school bus?

RS _

. _14_‘7 . A It would be in August.
; IS: 1 0 This is August of 19687
’ 16 A Yes,

. Q And can you tell us the approximate part of -

1 ‘August, whether it was the beginning or middle or --

1 A The latter three weeks., I would say, or -- ho, X
20" would say it was ip the latter two weeks and the first two

- 21 ‘gweéeks of September., -
2 0 How long did you stay up in the San Jose area?

3 _ A It was about a month altoget%lers | _ _
54 . [0} ’-Who. stayed up there in the San Jose area in that

45 [month? _
s | A | All those people that 1 mentioned,

. - . Q . ,That went up in the 56-passenger bus?
28 f '*A: - Y‘eah, besides Mary.

7*3‘33*2 -
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| stay the whole time. . : e
[y S Some of the girls left to go to Ukiah? fi T
,n~ Ieah. ]
0 Who werée the girls that left to go to Ukiah?.
A Sadie and Mary and Katy and Ella.
Q | By Katy, do you mean Patty Krenwinkel?
a Yes.
0 By Ella, do you'ﬁnow her full name?
A Ella Jo Bailéy.
Q Did they remain up in the Ukiah avea; or did they

See, we were going to take Mary and Katy and

Sadie.
Q Who do you mean by Mary?
A . Mary Brunnerx.
Q And Katy? -
A Yeah, They wvent with us but they only stayed w;th’

" us for a couple days, and then the idea of the trip wag to takq
them to Ukiah but we only made it to San Jose. So theg didn'g

rejoin yoﬁ in San Jose? _
| A They sﬁayed-in Ukiah for about a wéek and rejoined
ué in San Jose, except for Mary and Katy who went back down |
to Spahii's Ranch.
0 All right.
Now, where were you staying in San Jose, Paul?
Where were you living? ‘

A Well, we stayed at various places.

Q Well, let me ask you this: did you live ‘separately | -
or apart from one another or did you split up the famiiy, or

TR

ety
et 3
—

CieloDrive.Com ARCHIVES -



A, TS S

10 -

11
12
13
14
i
16
17
18

19

.. 20

21

22

23.‘.

24
25
26

27

28

3036

¥

where did you stay?

A .f Wb stayed together in the bus. And the bus was
parked at different places, |

.Q — ,Did you actually sleep in the bus?

Y T Yes,
% .

- Q0 }« aAnd all the people that you told us about that
waﬁiﬁup with you in the 56-~passenger bus remained, excepting
thé;ywo gi;ls that went down to Spahn Ranch, is that correct?
| ;;: Yes, that's correct. = |
' H.;io s and did the defendant, Mr. Grogan, or Clem, as you |
know him, stay in the 56-passenger bus in San Jose with you?
A Yes,
Q And once again, how léng a.pétiod;did you remain
in San Jose before you went someplace? .
A About a mornth. )
0 - A1l right.

Now, where did you go after you stayed a month in }

San Jose?

A "Back to Spahn Ranch.

0 And did you start living.ag&in at Spahn Ranch?

A Yes. |

0 What part of the ranch were you living on at that
time? -

A 'The ranchhouse.

9 . By the ranchhougse you have zeferEnce to the

bulldings thaﬁ are some distance from the boar&walk area, is

that—corre¢t?

el
- ..

B - Yes.,

e
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0 Now, you have made reference to the outlaw shacks. |

Are the outlaw shacks the same thing as the ranchhouse?

A No. ' T

0 Where is the ranchhouse in relation to the -.

-

ountlaw shacks?

- o

A The ranchhouse is a -- towards the creek from the,

outlaw shacks. _ -

-

Q How far would you say? .
A About 100 yards or 50 yards. = ' mi? .
é_ So it's pretty close together, is that right? ”;k
A Yes, ;
0 Now, I think you indicated you knew a Farmer John.

When you first came to Spahn Ranch where was Farmer John

A - In the ranchhouse,

9 Had he vacated those premises?

A Yes.,

Q So. you assumed residency then at the ranchhouse

19 | When you returned from San Jose, is that correct?

20 - 1

A Yes,

0 Tell us who was living at the ranc¢hhouse at the

;‘time~that you returned from San Jose to Spahn's Ranch at that

time. _
A Wwho was living at the ranchhouse when we returned
from San Jose.
First 6f’a11; including those who were in the bus
moved into the ranchhouse. Aand those who already lived in -

the ranchhouse when we got there was Charlie and Bo and'Sandyv

- . .
. N

. )
N L Lt e . M
e e R Y P i
P 4 M - = 5 e

P
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1 _and Lynn apd 'i!ex and T.Js, Sherry.
2 0 Do you know hexr last name?
3 3":"‘_"--‘_ Sherry Cooper.
4- ' - _‘M That's all that I recall.
5.4 @~ All right. |
.6 ' L , iy Do yon know a girl by the name of Kathy Gillies
7 or :Tl%;tth;:,ueyerg-?- ‘ ‘
_§:;5 Toee A, qu,_-
=9 -— L - Q;,E Did you know herl lby a nickname?
ST oA "7 Yeah. ‘Cappy.
u | 0 ‘A1l right.

12 Was she living there at the time?
14 0 . All right. |
- 15 Can you tell us where Clem was living at the time ,'
T 16 that ydu mtzved: into tr_;_e,_xanchhc;ﬁse at Spahn Ranch?
17 A  He moved into the ranchhouse with us.
18 Q 'a-]:‘l‘ right. )
19 ‘)}mw_ﬁ; how iéng did you stay at the ranchhouse at
. 20 Spahn Ranch in 1968 after you returned from San Jose?
.21 A Until October the 31st.
22 9 Did all of you continue to live at the ranchhouse
23 through this period 6f ﬁ:l;ma?
24 A Yes. .
25 Q. Does that include the defendant?
26 A Yes, ] '
27 .+ Q . - ALl right.
- 28 —‘:‘-: : . ;.;..s: Now, diq_i y_o;x eat togéther as a unii:-, or did you eaﬁ -
'a SRS
- e | " CieloDrive.comARCHIVES
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1 were ready for dinner? : T

TN

. of time? -

3 - We ate together.
s - Q

-

And did anybody in the group determine when'you . -

- A Yes. -
. 49 . Who? _ T

A "~ Charlie. : . B '}i’
. Q Charlie Manson? : o |

A (Nodding hea&laffirmatively,) :z“ A

:Q I am sorry. You iust nodded your head.

A Yes. | -

0 And can yéu_tell.us whether or not there was any

? person who was in control of the people that were living at the

1 ranchhouse at that time?

MR, WEEDMAN: Objectioﬁ, your Honor. It is a conclusion

| en thé part of this witness; Calls for conclusion,

Besides, I think it is ambiguouns "control”, I

| don*t know what that mea#s, ybur:HOnéi.

MR; RATZ: I will withdraw the guestion, your Honor.

THE COURT: ALl right.

Well, I will give you a ruling if|

you want to., I don't want to move top fast.

Is the objection withdrawn?

MR. WEEDMAN: ¥No, your Honor.

THE COURT: All right. Overruled.
MR. WEEDMAN: I understand the question has been
-withdrawn. ' : N

THE COURT: Overrunled.

gty At S Mt el ps

separately when havingAdinner, for example, during thié.period .
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" You may answer the gquestion.

MR. WEEDMAN: May I be heard then. I understand the

question has been withdrawn, your Honor.

L
T MR.

.KATZ: Yes. I withdraw the question.
‘.. THE COURT: All right. Reframe it, then.

I&R:WEEDMAH: Thank you, your Honor.




4041

18 1‘ ) BY MR. KaTZ: All right. WNow, as I understand it,
, | after returning to Spahn Ranch from San Jose, you stayed at

s - the ranchhouse until October 31, 1968, is that correct?

4 | A Yes.

| pid you go some place on October 31, 19687

Yes.

and where dld you go first?

To the Barker Ranch.

Where is that located?

0 ¥Vay up in the Panamint Mountains, Death Valley.

n - Who went to Barker Ranch on October 31, 19687

£9
0 M OO P OO P D

2 | The whole family at that time went,
1B ! Q- You have used the word "family.” .Dbid you call

u | yourselves or refer to yourselves as "the family"?

15 A We,gh;ugyé of ourselves as one big family.
i6 | df.é-””‘;biddﬁéu regard yourself as part of that family?
w ol | ;i {,;";ges;._‘ e

B b 76 ?%g@}yoﬁ?ieilﬂuﬁiﬁhgfgeégo%:hot Clem was part of

v | that family? S

L IR
2. X I would say He was., ;.
L 21 Q Tell us jﬁat.w@o~it.w%§¢£hat went to Barker's Ranch
M L Wt :;.:“'\

22 | on October 31, 1968.
23 | A Me and Juan and Charlie and T.J. and Tex and Clem
24 | and Brooks.

25 ?' Q That is Brooks Poston?

%6 A Yes. And Cathy Meyers and Brenda and Spake and
27 ':GyPsy and Sadie and Katie and Leslie.
28 Q Vho is Leslie?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A Leslie Van Houten. 2And Sherry Cooper and Mary
Brunner and Stephanie and Elia and Sadie,
Q All right. I think we are going around in circles
at this point.. Let's stop for this moment.
How did you get there? How did you get to the

desert?
a We drove in a school bus.
Q . Is this the same 56-passénger school bus that you

had referred to in your previous‘testimony?

A Yes.

Q Did all of you travel in this bus?

¥:§ Yes. | |

Q And how did you get to Barker Ranch in the bus?

A We drove it to the bottom of the canyon and walked

| wp.

What canyon do you have reference to?
Goler Canyon.
Goler Wash?

Yes, s

Is thgngaﬁtéﬁn of‘Ballarat that ig nearby?
‘Y?sﬁ:;

Who walked up the pass, all %f the péople?

o —--.“ -

All of'those Qeople that I sala
what happened to the bus at that time?

‘
¥ +

We parked 1% P ﬁ R

What happenad at Barker Ranch? Did you stay there?

[ .;; j'

Yes.
Who stayed there?

‘?owio*nsaoiéf-ao.ps 0O B O B O
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A We didn't really stay at the Barker Ranch at that

| time. We stayed at the Myers Ranch.

Q Where is the Myers Ranch in relation to the Barker
 Ranch?

A Just up the wash a ways, about a quarter of a mile.

Q Can you tell us who stayed at the Myers Ranch?

T think yéu can tell us whether it was the same people that

| came up.

A The same people.,
Does that include the defendant?

A Ygé, to-

Q How long éiélyou stay at Myers Ranch?

A, :f qut°a:few{days.

Q ;;.mhen what happened?‘

x“‘*‘i{ :

L »

A Then -3 Ve mbvei to:the Barkﬂ: Banch.

Q Then what happened? -

A And then gome of themtle%t, got in the bus and went
on a trip. S

Ye) Do youikndﬁfﬁh§;f£tﬁas'thatrleft?

A T have a good idea.

0 I don't want you to guess. Do you know who it was

that left the Barker Ranch?

A I know who =-- I know some who went. I'm not at all |
sure that that is only who went.

Q Just tell us the persons you know who left Barker

| Ranch and went some place.

A Tex and Clem and Ella and Sadie and Juanita --

Q Do you know Juanita's last name?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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&sa,?f Yes, Wiidbush.

s ;Did *I say Ella? Yes.’ Ella. And T.J., Stephanie,

‘
x'lb-

Q These axe the people that went on some trip away
o =
from Barker Ranchz* ! _;%;“fi‘f
A Yes.

)
oo

THE COURE-- ieﬁ me’ ask ;*qééétion, Whexre did you live
or stay on the ranch when you got there?

THE WITNESS: In the house.

'THE COURT: Was there one house or more than one? Was
this a ranchhouse, or describe it.

THE WITNESS: We stayed in the ranchhouse, and every
once in a while someone would sleep in the bunkhouse.

THE COURT: . Wag the ranchhouse vacant when you went in?

THE WITNESS: Yes,

THE COURT: You just walked in, is that right?

THE WITNESS: Just walked in and set up house.

THE COURT: Made yourself at home?

THE WITNESS: Yes.

THE CQURT: Go ahead.

MR. KATZ: ‘Thankyou, your Hopor.

Q Do you know where these people went when they left

A Yes.

Q Where did they go?
A Went to Sacramento and then went to Los Angeles.,
0 How long did you remain at Barker -~- strike that.,

Before we discuss that, where was Charlie at the

time that these people went on this trip to Sacramento and

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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then to Los'Angéles?!

A At the‘ garl;er Ranch.

t -
~
#
-4

4

a T *
Ay 3 ¥ {
LR 4

"

T

-
Pors
# oY
B 7
A !i«” ";‘
-
. A 3 £
¥ : -
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0 He remained v;rith you and the other people, is
"that t:or.;rect? o

A Yes. S : I

THE COURT: I want to get this straight. N

You say that at this time; however, c1em_hga le,f:'i: ‘

with Tex, is that right? N
THE WITNESS: Yes, : o

THE COURT: All right. Go ahead. - -

0 BY MR. KATZ: And the other people that you = "
mentioned, is that right, Paul? ., : -
) a | Yes,
| Q Now, when did you next see Clem?
A In Los Angeles.
‘ 1) - When did you go to Los Angeles?
A

Six days before Thanksgiving.
THE COURT: That is November of '68?
THE WITNESS: Yes.

~ 0 BY MR. KATZ: And where did you go when you went

|” to Los Angeles?

To Topanga Canyon Lane, ‘
Did you go with somebody?
Yes.

Who did you go with?

I went with Gypsy and Snake.

o OB o b

I believe you said that you saw Clem in Los Angeles

Was it on this trip, six days before Thanksgiving, that you saw|

him in Los Angeles or some other trip? ‘ LT

a This was on this trip.

CieloDrive.ConmAR C H1V ES
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1 Q | Where did you see him? .-
2 A At Topanda Canyon Lane. | _
3m -QLTA ?his is a house that is located on Topanga Canyon
Ew Lane? o
'5;i‘ ; . ﬁi' Ehat is where the bus Qés p&rkeda
| 6?;n-;=:;,9j; Which bus are'We.taIkiné about?
7::; - n,‘ AThe school bug, 56-passenger school bus.
azgg’”;7i_ 1f‘;' Were people staying/the 56-passenger school busa
inl at . that time?
Iom” ™A . Yes.
-1?' ‘-Qr' Who was staying in the bus ai,that time when you
12° | came upon it? - '
f31‘ A fThose that I mentioned were stiying in the bus.
14 vBy that time they got back from Sacramento and parked in
‘15 | Los Angeles, where I met them.
16.

Q - Now, Paul, once'dgain give us the people who were

’i:stayingfin the bus on mopénga Canyon Lane at the time that you

ﬂ} were there inuNovembef of'1968.‘

A  There was Clem and 7.J., Tex, Sadie, Ella,

Stephanie, Juanita., That?s_all I know of.

¢ * - All right. And once you reached Los Angeles, what

- did you do?
23 ] 1

) I went to Las Vegas, -- picked up Juanita and

| dropped off Gypsy and went to Las Vegas.
25 | '

; Q Where did you drop Gypsy off?
26 & At the Spahn Ranch.
27 7 ..0_. &t the Spahn Ranch?
B4 A Yes,
Pa - - -' ' CIeIODrIVEMARCHIVES
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Q. Now, who was at Spahn Ranch at that time in

November of 1968 before going onh to Las Vegas?

K . Bqueeky stayed at""tl‘xe ranch

0 Did she stay w:L'l:h any parta.cular person?

A Georges :.. ‘ i ;..: -

0 George Spah‘i "l‘ -

A Yes. vy el e

Q Who else s.tajzégl at.;spahp; aanch?
- A No one. ":’: ,, **"“ -

0 Are you.sayzng now EhaErGypsy and Squeeky were at

-mm.

Spahn Ranch after you drOpped Gypsy off + is that correct?

A . . That is correct.

9 And the othe¥ peédple were in the 56=passénger bus
or at Barker Ranch;,; is that correct?

A That is cdrrect_:. | '

Q Now, where was Charlie at that ‘time when you left

Barker Ranch? Did he come with you or did he stay?

A He stayed at Baxker Rangch. -

» -mi.
.
- . N
|~
.
(Y ot -
= aawndt -
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Q I why did gqpfgoTéqwqgﬁghLds Angeles and eventually
to Las Vegas? R . ‘

A ‘Cause Charli¢ told ?e:gqu

o} All right. o

Now, after you went to Las Vegas, did you return
to California?
A Yes,

o] Where did you go?

A To the Barker Ranch.

Q And who did you go to the Barker Ranch with; if
anyone? | ‘

A Juanita and Snake, who I picked up ~~ I picked up

Juanita in los Angeles, and I went with them to Las Vegas.
Then T went back to the Barkexr Ranch.
Q Tid you go directly from Las Vegas to the'Barker
Ranch without coming back to the Spahn Ranch in Log Angeles?
A That's correct.

Q Approximately what time of year was it that you

.returnéd to Barker Ranch from Las Vegas?

a Tt was a couple of days after Thanksgiving.
o We Are talking about Thanksgiving of 19687

A Yes. |

Q All right.

Who. was. at Barker Ranch at that time when you
returned a couple days following Thanksgiving of 19687 .
A All those people who I said stayed at the Barker
Ranch including all those who were in the school bps, because |

at that time the school bus had driven up anéd got in there.

L}
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%While I was in Las Vegas the school bus had
driven up and gotten into Barker Ranch. '
So the whole family was at the Barker Ranch
excluding Gypsy} who was staying at the Spahn Ranch.
Q A;l right.
| Paul, .I kngw this is teéious, but once again‘l’m
going to ask you to'tell me who was at Barker Rgnch at that
time several days following Thanksgiving of 1968 when you
returned there.
A Okay. Starting with males was me, and Charlie,
and Clem, and Brooks and T.J. and TeX,

THE COURT: Now, let me get two questions in here.

EXAMINATION
BY THE COURT:
Q Now, during this time at the ranch here, the
family wae still in the ranchhouse, is that it, living in the

ranchhouse?

A At the Barker Ranch, yes.

Q . Yes. There in the ranchhoﬁse?

A Yes,

0 It was still vacant except for the family, is
that it?

A That's right.

Q Now, thiéfschqbl bus, vhere was the school bus

during all of this périod of time? Where did that stay?

- g F s A
COAy ! What period of time are you talking about?
"y

e

.
* 1

% - X - LR . /' -t ot T .

. * P . <o - et Ty

}Q - }ﬁﬁlg;‘ynp:sﬁ@kgjqffﬁhegirﬂhWay up to San Jose and

27, ¥ H CieloDrive.COmMARCHIVES
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Good, - :
MR <KATZ May T continue, your Honor?
IQ"J BY.mHE COURT: Filleé‘up%with’seats to sit in, is
" that it? ’
A Hoy we tcoﬁ all.the seats out.

back. Where had this bus been all the time?

A Where had it been all the time?
Q Yes. Where did you keep 4t?
A Wwll, when we.didn‘t use it, we Eept it out in

front of the house,

Q Did you drive it up to the ranchhouse, is that it? |
A At Barker Ranch? '

Q * Yes,

A W1ll, one time -- one time we just parked it up

‘at the bottom of the canyon because you couldn't drive it up
that canyon. It just wouldn't go.
‘ The next time, the time I went to Vegas, I wasn't
driving the;bﬁs to Vegas, I was driving another vehicle,

And that time they drove it up from the Las Vegas

glde into the Barker Ranch and drove it right into the ranch.

Q How many people does this busg hold?
| A 56, supposedly. o h
Q Wﬁere did you get the bus?
A Béught it.
Q Who owns it? Who bought it?
A T had the'pink slip. And it was bought from monay

that was obtained fromqredemption of some segurities by Sandy

[N

Q What?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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W took all the seats out.

You took the seats out?

Yeah.

¥hat aid you sit on, the floor?

¥ 0O B 0 ¥

Well, we put mattresses in there to sit on.
Q Well, you must have left a driver's seat in there,

You couldn't get.him,in,a mattress?

A Yeah. We left the driver's seat in there.
0 The rest is mattresses, is that it?
A That is it, |
Q When you drove along, what were you sitting on,

these mattiresses?
y:\ Yeazah.

Q All of the family is on the mattresses, and the

driver is driving it, is that right?

A That's right,
THE COURT: A11 right.
Go ahead. ¥
MR. KATZ. f; appreciate it. Thank you, your Honor.
TﬁE?COURm‘ Well, I want to get it straight. I am in
coniusidﬁ about it, I:am*curious abgut e, I want3him to get

' .
TP A i-,_"’rq_.*

.*_ ~g.

it straight
MR. KATZ: I ég'aﬁéfgpiaﬁéf%our Honor's clarifying the

bus.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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passenger bus, is that correct?

4063
DIRECT EXAMINATION (ReSumed)

Q In other words, the seats were removed in the 56-

A That's correct, except for the driver's seat. |
Q Had they been removed when you went up to San Joseﬁ
A They had.

Q They were also removed when you went vp to Barkex

Ranch and parked it at the bottom of Goler Wash, 1is that

correct? -
A ~ That's correct.
Q They also were all removed when you next saw part .

of the family in Tépanga Canyon Lane and Topanga Canyon, is

that co:rect? ;;

.of

At v Yesl, D e
R 5oy . 1.... ‘ PO} ]

{”
s s’
e The bUS ‘was 1n the same‘conditlon.when you returned

:s-1

from Las Vggas to Barker: Ranch when you found it parked, is
- ¢ o447 &
! Py Vi B B

that correct? AR A

A Mora oxr less; yes..
Q all xight. -

THE COURT; Once again, what yéar -- when was the bus
made, what year wis it made? |
THE WITNESS: '56 or '57.
THE COURT: 1956 or 1957. All right.
Go ahead. |
MR. KATZ: Thank you, your Honor.
Q Now, you said the bus was driven through the back

way. Is Mengle Pass on the back side?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A Yes,
Q all right.
Now, vou say the entire family was at the Barker
Ranch when you returned from Las Vegas; is that coxrrect?
A’ Yes, that's correct.
Q All right,

Now, tell us =~

A Minug -~
Q The approximate time of -~
n Minus Gypsy who was taking care of George.
s, i
Q Was Squeeky. now up at Barker Ranch at that time?
. ] N ; ..I ,f-,"
A,y . Yegy -
=F . “,{
SRR
e ot <y ! T
: . RS ; v LA
L oS S
s T
+ . . 4’_,». .? v
¥ty A B N
A e ’
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..19a-1 1 0 All yight. ‘
2 So the only member of the family who was no6t there |
was Gypsy., who was at the Spahn Ranch with George?

3
4 A Yeah.
- 5 ! ; Q Now, approximately what time of year was it that
6 you returned on your firs£ trip to Las Vegas and to Barker
7 | Ranch?
) - 8 ] . A Théanksgiving.
9 : 9 All right. ) :
10 I balieve you said several days after Thanksglving,|
| is that right? |
12 - A Couple days after.
13 »Z _ Q Now, what did you do, did you continuve to stay at _
. 14 Barkei: Ranch for a period of time, or 4id you leave once again?
'15~ ; \ A Well, I did both. I stayed for a period of time
15- | and left once again.,
17 . Q How long did you -s‘-t,ay before leaving this second
18 1 time?
19 A Up until a few _days‘ before Christmas.,
20 . 0 OFf 19687
21 A Yes,
22 0 All right. |
23 ) And wvhere did you go?
24 A To Los Angeles.
25 Q Why did you go?
_ 26 A 'Cauge Charlie asked me to.
.‘ , 27 0 Did you go with somebody?
28 A

Yes.

CieloDrive.comARCHIVES:
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what date was it, if you recall? Are we still in December ofv

‘mouth there when you talk in that phone.

Who did you go with?

Q
A Bobby Beausoliel. .
Q -And where did youhgo in'Los Angeles?
A The various and assorted places.
b How long dia_you stay in-Los Angeles?
A ‘ For approx;matel;';hﬁeék Sk
Qo All right. e )
_ And did you brin;_a;y ;upplies back to Barker
A Yeah. N B

B

Q ' And whe ﬁ“you*retkrnad to*Bafker Ranch approximately‘-

19687 |
A When I got back there it was’still December.
- @ Al pight. - SR ~ R

This is before New Year's of the following year
1969 is Ehat correct?.

a Uh~huh. L e _
Q Now, at that time who was there at Barker Ranch?

A At that time when I -got there the same people were

there except Charlie wasn't there.

' By Charlie you mean Charlie Manson?
A Yes. |

Q - Was Clem there?

‘A | Yes..

THE COURT: Mr. Watkins, take your fingers out of your

All right. Go ahead.

e r . b

006 -
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| while you were still there?

{ that correct?
 told us about before?

1 or whether Gypsy was there or what?

Gypsy was there. Yes, I could.

‘MR, KATZ: A1 right. ‘Thank you, your Honor,

Q Now, did Charlie Manson return to Barker Ranch

LA Yes.
Q When was that?
A on New Year's Eve. ) )
0 . that wounld be New Year's Eve goxng into 1969, is

a Yes,

g Were the same people at the Barker Ranch that you

A Yes,

0 And can you tell us whether Squeeky was still there
A Could I tell you whether Squeeky was there or

Neither Squeeky or Gypsy wasn't there. I believe
Squeeky went down with Charlie.
Q-V I see. While you remained with the family at

Barker, is that right? -

A Yeah.

0 Then when Charlie returned did he return witﬂ
anybody? 7

a Yes. ‘

Q - Who &id he return with?

a He returned with a couple guyS‘Who.i hadn't never

seen before.

Q Do you know their names?

CieloDrive.comARCHIVES
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Q
a
0
A
Q

No.

All right.

T don't. - T

pid Squeeky return with “Charlie?

- ) ~

Nd. L™ - = ..

And how long-did you st_&jr at Barker Ranch from

~ that point on, New Year's Eve of 196972

For about tv;q;; mo:::jé';_',week“jx'.-

and that wou-l& put: it 1:; about what date?
About the 15{:11 of-;.‘.jam:t';;:*y.

That's 19697 T

Yes.

And did Clem continue to stay with you at Barker

Ranch together with the family from New Year's Eve until the

15th, roughly the 15th of January?

A

Q
A
0

Yes.
19697
Yes,

pDid you go to some other location from Barker

Ranch around January 15th, 19697

A

Yes.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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1 Q Where did you go?
2 A To the Gresham Street hé@se.
3 0 Who went to the Gresham Street house?
4 A Everyone who was at the Barker Ranch except for
s | ‘Juanita and Gypsy and Brooks; who stayed at the Barker Ranch.
& | Q So Juanita Wildbush and Gypsy and Brooks Poston
. remained at Barker Ranch?
g A Yes. _ _
9 Q. and the rest of the family, including Clem and
i0 Charles Manson, wént to the Gresham Street address?
1 A Yes.,
12 1 0 That includes yourself?
A Yes.
13 . ’
” 0 Now, did you know a person by the name of Bill
15 Vance?
16 A Yes,
17 Q . When did you first meet him?
18 A Shortly after moving into the house on Gresham
19 Street,
20 0 Where did you meet him?
'2‘.1 A 'Oui: in front of the house on Gresham Street,
- Q Can you tell us who began to live at the Gresham .
’-  Street house around January 15 of 19697
' A Yes.
24
' All right.
25 2 *ig )
2 A You want me to do it, right?
_— 0 Yes, I want you to tell me again.
- A That is what I thought.

1855
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20-2 1 | Charlie and Clem and Tex.and I and Katy and Ella
2 | and Stephanie and Sadie and Lynn and Brenda and Snake and Bo

3 | and Shexry and Gypsy and-Squééﬁy, Sandy and Brenda and Leslie.

i I think that covers it

5Fl£ : 9 -A1l right. Incidentally, you indicated that when

6 1 you first met Charles Manson you also met Bruce Davis, is that

—
H

7 | right? ' S
8 i Yes. i h_?:_. 'an‘.

94 9 . Do you knOWrwhera Bruce Pavis was staying at the

20‘::=tima he moved in the-Gresham,Street house?

1L oA No.
v .: 0 But I take it he was not living there at that tlmeq
13-5' is that correct?
14 f: A That is corfect.'
15 0 During the period you previouéiy imentioned at the

16 | Barker Ranch, did you see Bruce Davis?
7 A No. )
18 | [ I would like to show you two photographs. This is
19 | 34-B for identification; Paul. I'm going to hold it up for a

20 |. momént. Do you see this house?
21 | A Yes.
22 0 Do you recognize that house as having seen it

23 | before?

25‘1 Q What house is that? )
26 | . A That is the Gresham Street house.
27 0 Is that whegp the~§amily mpﬁed on or about January|

28 | 15 of 1969? -l =
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0 Clem was'living'in that house, too, is that
. cor_rec‘:t-? .
A . Yes.

_iltheahouse located?

" holding in my hand.

| ndtﬁh 6f De Soto,

-mentioned were living at the time?

- objection, if you desire.

{ aimply find out -- was it a vacant house when you moved in?
27 | g

A - ¥Y¥es,

THE COURT: Where is the house locatéd again? Where is

THE WITNESS: On Gresham Street in Canoga Park.
THE COURT: May I see it?

MR: KATZ: We have referénce to 34-B, which I have been

THE. COURT: Let me just take a look. Just a minute now. -
.- Now, this is located wherxe?

~'THE WITNESS: On Gresham Street in Canoga Park, one block
THE COURT: That is where all of these people you just

THE WITNESS: Yes,

THE COURT: Don't nod your head. Right?
| THE WITNESS: Yes. '

THE covﬁw: Well, who owns this house?
THE WITNESS: I don't know.

THE COURT: It may be conclusional. You may make an

MR. WEEDMAN: I think it's a good guestion.

THE COURT: I'm not trying to pinpoint the title, but

Is that Lt?

THE WITNESS: No, sir. As far-asxmy understanding went,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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| there, When I say “us" I.mean the family.

| the Bank of Ainerica owned the house. Bill Vance was fenting

it from the Bank of America, and Bill Vance okayed us living

a, e P

THE COURT: HOW many rooms ave~there in here?

f"" . .. - - ‘-.'-’ :

THE WITMESS: Seven, **j_ -

-

~

1

THE COURT: All right, - Co ahqaa-n-.,,

= -"-a.._

. o BY MR, Kamz- Is that a one or- two-story house?
‘- ) .— L, . ‘M""""'-Mﬂ-__m
A Two. s e
Q Iet me quidkly show—you_34-c, which shows us -}
o T o A— s '- mrem e -~
| another angle of a hoqge,, . R o
. ' '-' - . 'Evj_- ; M_ . -
THE COURT: I'm sorry. . : SR =

- This was about January 15 of '69 that the family

| moved in this house, is that right?

- o e~ 1Y a—
- e ——

THE WITNESS: Yes. S e
THE COURT: Thank you. Go ahead.
0 BY MR, KATZ: 7Paul, I would like to show you 34-C

| £for identification. Onhce again défyou.recgéhize the street

and the house that is depicted in the left-hand portion of the

| photograph?

A Yes, I recognize‘itg _

0 What street is that? _

A Gresham Street.

Q  What house is that?

a That is the one I call the Gresham Street house.

é Just so we are clear, did all of you live inside

the house together, or did you l;veféome inside the houge and

fsome outside the house? i, e -
A We all lived inside the house.

e

RO
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| time for a break for the Jury.

: gentlemen. We will proceéed right away..

JOES

MR, KATZ: Your Hoﬁo:, perhaps this wotild be a convenient| .

THE COURT: Recess?

MR, KATZ: Yes.

THE COURT: ILet's take a short recess, ladies and
Don't discusg the case, please.

You can step down.

{Recess,)

g v bty —
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(Conference in chambers with both counsel
and defendant, not reported.)

THE CQURT: Iet's see, gentlemen. Let's go ahead.
Feople against Grogan. Defendant is here. Counsel

are here.

You can bring in the jury, Sheriff.

THE BAILIFF: Yes, sir,

THE COURT: And the witness take the stand again.
(The fql;gwiné proceedings were had
in open ‘court, in the presence of the

Juryjl'“"
THE COURT. Now, Mr. Watkzns, you have been gworn, State

ﬂ PN Ras R
»

- your name aga;n so the :épogter cén wr;tg it down.

THE WIENESS~ Paul Wathns.

T4

THE COURT: Thank gou. S
End szt - that's 1t. Talk right in that telephone.
wa*we have all éf‘the“regular juroxrs, plus the

three alternates.

And you are still gquestioning. Go ahead.

MR. KATZ: Yes. Thank you, your Honor.

THE COURT: That's right.

Q BY MR. RATZ: Paul, we were talking about your

moving into the Gresham Street house around January 15, 1969,

| with the family. And in that connection, how long did you

stay at the Gresham Street address?

A Until the spring of that year.
Q That would be 126972
y:Y Yes.

Rt ,

§
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Q And, Paul, can you tell us whethexr or not, and

without defining them at this point, you engaged in group

activity or did the family just do things separately?

A We did everything together.

¢ And why was that?

A Why was that?

Q Yes, Did something cause this to happen?

A Well, it was Charlie's idea, really, and we all

went along with it.
Q All right.
You have angwered it.
A That was the idea of having a family.
Q For example -

MR. WEEDMAN: Excuse me, your Honor.

"Charlie's idea,™

I think, really is a conclusion on the part of the witness.

THE COURT:
"We all went along with him" --

Well, I don't know. Read the answer again.

v -
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i ’ ? . ' -
. . , . . A
Lu 2 - 4 . ¥ . . . .

{Whereuéég;ﬁhégiegprgér read back the
answer as f&lic&s:: -
"A i €ng1;=i£fﬁagnéhdélie’s-idea, really,

and we all went along with it.")

THE COURT: Now, go ahead.

MR, WEEDMAN: Well, my objection and motion to strike,
your Honor, is that it was Charlie's idea is a conclusion
on‘the part of the witness.

. Secondly, it is not really responsive to the
queétion. Mr. Katz is tiying to apparently ask about -~

THE COURT:; The words could be diviéiblea "We all
went along with him," T think is quasi-conelusional, but I
think there is a background for the conclusion. I think that
poriion should stand,

The other portion, "It was Charlie's idea," that
I will strike. You may rgstate it.

MR. WEEDMAN: Thank you.

THE COURT: Who said so, or vwhere did the statement
come from, You can bring it out, as you desire.

Q BY MR, KATZ: Was there any discussion about the

family doing things together as a unit?

A Yes.
Q who discussed it?
A Well, it wasn't much on a discussion basis, really.

Charlie just would talk quite a lot and there wasn't really
a discudsion,

Q When Charlie would talk, would oiher people talk.
at the same time, or would they listen to Charlie?

CieloDrive.coOmARCHIVES:
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E strike the answer. I object to the question on the ground thai

A Listen.
Q I didn't hear you.

A We listened.
-THE COURT: Talk right in the microphone. Bring this
up to your mouth and speak right up: Palk into it.

MR. WEEDMAN: Excuse me, your Honor. If I may move to

it is irrelevant that Charlie talked and people listened
unless we know what they axe talkiﬁg about. |
THE CQURT: Let's read the answer again, please, before
I rule.’ |
{Whereupon the reporter regd back the
answer as follows:
"Well, it wasn't much on a discussion
basis, really. Charlie jus£ would talk quite
a lot andjﬁhére wasn't really a discussion.
uﬂgnf f}when Charlie would talk, would
SN R

l' ;ntheré?édﬁle talk at the same time, or would

they listen to charlie? .
'?.

+

’ ;,, ‘Llsteﬁ. L':'i“"“t
i'Q - I didn't hear you.
1‘:5 ‘J‘i l
A 7 'wé-Iigtened.®)

THE COURT- The People 8 position, for the cbnsmderation:
of the jury ~- the People s position in part is that of a
conspiracy. Statements, declarations, actions, whgt was said,
what was not said, could have a materiality, or inferencés
therefrom. It is up to the jury, not to the judge. The jury,

Bay, may disregard all or may accept -~ in their judgnient may

CieloDrive.cOmARCHIVES
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accept statéments, actions or conclusions.

*

.~ conspiracy, and I believe it is misleading to a lay jury, at

I think for thése reasong the answer is pertinent.
Tt may stand. The motion-is denied.
MR. WEEDMAN: May I approach the bench, your Honor?
THE COURT: ALl right.
(The following proceedings were had in
chambers, outside the presence of the
Jury:)
PHE COURT: We are in chawbers, the defendant and coﬁnsel.
Go ahead, Mr. Weedﬁap.

MR. WEEDMAN: Your Homor, I very respectfully and most
humbly make this observation -~

THE CdHRmz Go ahead.

MR. WEEDMAN: == that your Honor's statement of the
People‘s purpose is certainly correct; they really are trying:
to show a conspiracy. But I gathered from your statement
to the jury that you told the jury that, by inference only,
of ¢ourse, that this buginess of when Charlie talked the
others listenadf was evidence of a conspiracy.

THE COURT: I didn't say that. I say it is inferences,
deductions, that the jury may consider.

MR. WEEDMAN: That is what I mean.

THE COURT: ALl right. |

MR3 ﬁEEDMA%f ;You told the jury that they could assume.
from thlé tQ;t 1t was part and parcel of a conspiracy, and
I mostereSPectfully ﬁrge tﬁaﬁ &He evidence does not show a

1 M

least, to tell them;t@at t?ayhgépiinfer the existence of a

- N .- N - .'r,_J
LA : «
1

s .
Vo, + v . Ak
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show a conspiracy by this line of questioning.

conspiracy from the mere fact that when Charles talked, they
listened, sirice I don't think that evén Mr. Katz proposed to
I may be
mistaken, but I don't think that he does.

THE COURT:
MR. WEEDMAN:
THE COURT:

jury.

I made it very cautious that I'm not trying to tell

Well, my statement was very limited -+
That is correct.

-~ because I left any deductions up to the

them'anythingc'

*Tﬂey can reject or accept whatever they wille

| or not. S f{z : 3,"$;

Later;the jury will be instructed that there has to be a
fihai determination by the jury whether thexe is a conspiracy

.
R
by

CieloDrive.cOmMARCHIVES.
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;» 4 I think there is a prima facie ~- what we know as
jIi-a,-pri‘ma facie showing of donspiraqy} That iz the reason
14.'f probabiy; undoubtediy, for my subsequent statemeht.in the

. courtroom there..

| extent. Ultimate showing would bé in the hands of the jury.

+ recognize and I will gay that I recognize that you object and
| very properly so to my finding, to my statement I have made
".as to how I feel, that I dolthihk there is a prima facie

" ghowing.

MR. WEEDMAN: Excuse wme, I'm sOrry.
THE COURT: Yes. That is all right‘

£ e

MR, WEEDMAN: I am sorry A

THE CGURTi And Imcan“t i I,don't want to get the cart |

aheadﬂof the horse too far at one time, but I recognize your

gbjection. ';f : i .i;;
| But I am o?ggruliﬁé 1&#3'
MR. WEEDMAN: Maf:I'é§E,_youx“Honor; in-connectionxﬁith-'
this whethex'Or‘not théybouzt»has*ﬁade for the record an
initial detexmination that tnﬂfact a conspiracy does exist?

THE COURT: I think that is"a fair question.

I think there is a prima facie showing to that
. Bﬁt‘fdf'the purpose of ruling I would say that
there has’béen~a~prima facie showing.
© MR, WEEDMAN: Vexry well, your Hohor.
I obviously ~- for the.reéOra, would not agree.

THE;coﬂﬁm; You are justified in youx opinion, and I

_ T deem and consider that that statemént is objected
to very pxépexly so. That is~youn4£u11 right. 2and there is

ll-w--
g 1 *

. o
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" no issua.

And you do except to my ruling, is all understood. |
I want you to have step by step here as we go along.
MR, WEEDMAN: I appreciate that. I xéally mean that,
your Honor. I always appreciate it.
- THE COURT: No question about your exceptions to it. -
MR. WEEDMAN: Finally, your Honor, with respect to this :

line of questioning by Mr. Ratz, it seemed to me that Mr. Katz |

' was trying to show some kind of dominance by Charles Manson

‘-oyex'the group, whicﬁ-l think in turn he will infer in

argument tends to support the prosecution’s theory that my
client murdered Shorty Shea.

Therefore, I regar& it as very important e#idence_;
thai Mr,. Ratz is now adducingufrom-this‘wi?ness, and I wouldf
nrge merely that if Mr. Katz Eﬁzands to show this, that he do
it by évidence which I would argue is competent evidence rathet
than by permitting this witness to.say things like "Well,
wﬁgn-Charlie’talked we listened.”

Becausé they are so indefinite, and so ambiguous
that I don't think it is the kind of thing that Mr. Katz
should properly be permitted t§ use later on in argument.

MR, RKATZ: I can ahswer Mr. Weedman. As a matter of
fact I have been scrupulously trying to avoid any hearsay
conversations as such, and as a result I have been asking
whether or not, for example, certain facts existed, namely,

they did activities as a unit, and that these activities were -

e eer A T b

predetermined by Charles Maﬁsqn, and the members of the family) . . -

unhesitatingly followed in the fold.

- == CieloDrive.COMARCHIVES
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" the use of drugs and the philosophy regarding helter-skelter

- record.

" to show Charles Manson somehow dominated this group in a way
| that is material to this case, he should oniy be permitted to

. do so by evidence of some specific acts.

- prejudicéial then it seémé to me that Mr. Katz should be cautioﬁs

- start throwing all kinds of otherwise incompetent hearsay.”

But I have tried to avoid such damaging acts as

sexual orgies that occurred in which the defendant participated

-

and the inferior nature of the black people as espoused by

e

Charles Manson. L *

.
- ...

I am attempting to avoid all of those inflammatory
and prejudicial areas, and as a result-l am just taking it |
plece by piece with regard;pb‘thgffamily Xiving as a unit.

MR. WEEDMAN: W91i¢ yoﬁt_H@nOr, Mr. Katz again is in
some incredible way sé}%ng”tﬁét ﬁé_is really txging to protect
the defendant here by not ﬁutéin& brejndiéiél things into the

I say that it is incredible obviously bacause of my|
numercus objections and motions in connection with other '

evidencewoffergd by Mr, Katz, -

But it seems to me that if Mr. Katz really wants

Now, if those acts involve matters which are highly

in those areas., o
The minute I make an objection to shotgun
questions Mr, Katz says, "All right. If that's the way you

are going to play the game, Mr. Weedman, then I am going to

Mr. Ratz is an'experiepcedxtrial 1awyer, very much

soc. As a matter of fact, he knoWs;%here igs a middle ground

¥ . _CieloDrivecOmARCHIVES

e o ezttt T g



12

B

14

16
R,

- 18

19

20

u
22
23
o
25
26
.27

28

2075

1 to the naturée of those convergations?

- there was such a thing, doesn't show Charles Manson dominated

he can~opérata.on. _

THE COURT: He would have to lead the witness if he were
to limit it any more. He would have to ask leading guestions.
Otherwise you can’t do anything else.

-MR.‘WEEDMBE: Well, I am not_talking about leading.

THE -COURT: Otherwise you can't, because you can't ask
a general quesgtion, . '

MR. WEEDMAN: But Mr, Katz is saying "When Charles talked
all the others listened? Yes,"

I gay that doesn't mean anything but it permits
Mr. Katz to leave the impression with the jury -—-
! THE COURT: I will oYarrtle the-objectiqn to that
specific queﬁfion. .

MR. KATZ: May I inquire, does he wish me to inquire as

I will be happy to elicit then,

MR, WEEDMAN: Evidence of helter-skelter, if indeed

this group.
 Evidence of sex orgies, if indeed there were such
things, doesn’'t show Charles Manson dominated the group.
I object to all those guestions as incompetent,
irrelevant and immaterial and highly prejudicial.
THE COUBEQ Ov;rruled.
'If you want to cross on it, that is your business.'
MR, WEEDMAN: All right. - Thank you very much, your
Honor.

THE COURT: Yes, sir.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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(The following proceedings were had

in open court in the presence of the

e - +
- -

jury:) - _
THE COURT: We gxe ba;k;iﬁTZburt. You may proceed with

o~ -

e

your next gquestion. . . .

Q BY,ﬁR@ KATZ : ?&u}, c;h you tell us while you were
living at the Greshamf$treetrhdd}éss in 1969 whether the
family ate dinner together or: separately?

A on almost:allf?cggsﬁghg it was together,

Q : Aﬁd did-égﬁeboay-detefmine when it was time to eat?
A Yes, ST ’

Q Who dig?

A It was Charlie.

0 And during the dinners was there a discussion had

between Charli¢ and the family, without telling us what was
said, if anything? ‘

A Yes.

0 ﬁbuld somebody do most of the talking?

A Yes.

Q Who?

a Charlie.

0 Now, in comnection with the things €that Charlié'

said while you were living at Gresham Street, did you diacuss
these things with the defendant Clem?

A Yes, _

Q Did you discuss thése things said by Charlie with
other members of the gamilg?‘ e

A Yes. T -

it
PN

v -
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Q

How long did you stay at thé Gresham Street

address before leaving?

A
Q

Until the spring of that year.
Now, before you left in the spring of that year

to go to some other place did you meet Barbara Hoyt?

A

Q
A
0

Yes,

Where did you meet her?

. At the Gresham Street house.

And did you meet anybody else you haven't told us

about, at the Gresham Street house, who later joined the

family?
A
Q
A

Dave.

named Price.

0 O 0 o P D N

Yes.,
Who elsge?

There was a fellow named Dave that we call Rarate

Karate Dave?
Yeg .

Then there was a fellow named Bret and another one

Bret is the first name?

Yes.

And Price is another person?

Yeah.

Is tha? a first name or a second name?
That's what I called him.

Price?

Yeah.

Who else did you meet at the Gresham Street
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1 | address, if anybody?
2 _ A You mean as far as vwho moved in the house and
3 | 1ived with us? ™ - )
4 | > T
5 Sk
6 g ._.,.. o
7 -~ T
8 SRS
9 = B
11 S
12
13 -
14
15
16
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Q Yes, other than the people you have already told
us about. Is that bagically it?

A That is basicallﬁ it, as I recall.

Q Ail‘riéht. Now, Paul, did Clem, the defendant,
stay with fhe family during the entire period when you moved
in arvound January 15, 1969, until the spring of 19697

A Yeg.'

Q 'Ngw;'was there a reason for your moving from the

Gresham Street location?

Q ‘Why did you'mgvef
A We were starting to colleot dune buggies and dune

buggy~parts‘andwﬁotorcycles and motorcycle barts and we were
getting, supposedly, ready to move to the desert, and we were

going to move back to fhe ranch.

Q All rlghtsﬁ
;ﬁ“ ‘. Charlie just decided, is really'why we moved.
w LI i‘-
*Q;g A 10) then you all movedﬂ Tell ug where you movad.
& i b g “E ,-.‘ E
L .4 We maV@ﬁ to. the 1itt1e house up in the Santa Monica
mountains. t s AR 1 I I
’ v"':‘.' ‘l‘ ) % i $o
. te e tate b T
0 Is this iin ‘Malibu?

A It is way;high in the Santa Monica Mountains. I

guess you could‘call it Malibu.‘

o) Is this near the beach?

A No. Well, ves, but you can't see the beach from
At A |

Qi‘ All right. &#nd who went to this house in the Santa

.Mbnica Mountains? Did the whole family or a portion of the

CieloDrive.cOmARCHIVES
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family go, or what?

EA , The whole family went.

- - .
N » H ‘e

Monlca Mountains? IR "_!, L»

A For 3ust about a week or ten days.

Ve~
LI

:d ‘. How long did you stay at this house in the Santa

THE COURT. wLet's get the date. When did you arrive at .

' §
the Santa Monica house?
THE WITNESS: Sants Monica? .
THE COURT: What date? What time?

THE WITNESS: This house in the Santa Monica Mountains,

you mean? . It was in approximately Maxrch.
 THE COURT: Of 19692
THE WiITNESS: Yes.
THR COﬁRf: And you were there how long?
THE WITNESS: Ten days, approximately.
THE COURT: And where was this house located?
ﬁHE WITNESS: Way up'on Mulholland Drive near where
Canyon Road leads to Mulholland, Triunfo Canyon Road,

THE COURT: Mulholland Drive is a long road.

THE WITNESS: It is up near where Triunfo Canyon Road -~

THE COURT: ILet's put it this way -~

THE WITNESS: -- meets Mulholland Drive.

égE COURT: Well, you know where Topanga Canyon is?
FTHE WITNESS: Yes.

THE COURT: Is it near Mulholland? Where is it from

Mulholland Drive and Topanga Canyon Road?

THE WITNESS: It is north of Mulholland Drive.

THE COURT: How many miles ox how far?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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THE WITNESS: Approximately 30 miles north.
THE COURT: ©Oh, I see. Way up there,

Q BY MR. KATZ: Do you mean north or west toward the
" beach?

A - I mean north along the ridge of those mountains.

Q Are you moving towards the ocean or are you moving

away from the ocean and towarde the imountains that form the

perimeter of the %Qn Eérnando Valley?
A, .. Closer té the ocean.
3 _? g 51 ;:J.ght. N
QT&J?H Ané?ygu saysit is soma 30 mlles from the location

*

his Honor referred to; namely, Topanga Canyon and Mulholland
Drive, is that right?_. "tftf_'«: :
'.\“‘*A‘ Yes, ‘
~.

~; "i‘ ,c,.,"

Q Now, I believe’you*stated ‘that you remained at

 that location for what, a week or ten days? .

A Yes .«

Q . Did all of the members of the family who were

't_:

living at Gresham move to this location?
' ik F

Yesg,.

Did you go somne place after that?

hal s

:Yes.
Where did you go? .
To the Spahn Ranch., -
Why?
Why?

Yes.

oo OB o0 PO 0 W

Because Charlie said so.

CieloDrive.coOmARCHIVES -




24n

<10

1

13

14

15

16

7

1w |

19

20

2|

2.

23

24

25

2

28

SO | 4080

%6 |

o3 #ho went ‘to* Spahn Ranch?
A well, the family kind of sPlit in half sbout then,

" . because Charlie #aid for me and him ahd Snake and Brenda and

" Lyan énd a couple of other girls to go to the ranch and live.

Q You mean Spéhn Ranch?

A xééJ And then the rest of the family to stay at
the Ggesham<street house,

0 And who was to stéy at the Gresham Street house?

X ‘Clem, and»%hen there was a few girls. AsS féf(as
I know, Clem was the only guy that stayed there because there
'WaSJSOme of the family had gone to the'aesert to thé Barker
Ranch to stay for a month or so.

 Q | So we are talking about tﬁgee locations where the
family was living following this place in the Santa Monica

Mountains, is that correct?

A Yes, -
4
o
’ 7
4 ! "@;
) R
!:" Pq - - }EP. . . .
IR ‘ : : :
s e - ~.. , CieloDrivecomARCHIVES,
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THE COURT: Now, set your time again, if you will.
MR. KATZ: I'm going to. '

[ AS I understand it, around March of 1969 you left

the Gresham Stréet house and went to the house in the Santa
Monica Mountains, is that correct? -
: A Yes, as a unit.

Q As a unit. 2And then you stayed there for a week

to 10 days, és‘best'you remeémber, is ﬁhat”cqr:ect?

A Yes, - ,
) Q - Are we still iﬁ March of 1969, if you recall?
- A Yes,
Q Then the family weﬁt to three different places,
- ig that right?
A Right. E
0 Now,_tell us again where the family went and who
‘| went where, _
A Well, Charlie and I and a few girls went to Spahn's
Ranch, ' - ‘ |
0 - Tell us the girls.
2 Clém -
0 ~Clé§, you said?
A No, no. Wait a minute.

Okay. The girls that was with us at the Spahn

0 That is you and Charlie?
A Yés; And Ruth.

Q That is~huth Morehouse?
aA

I think she stayed at the Gresham Street house.

CleIoDrlveoowlARCHIVES
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And then «-
0  You're dropping your voice, Paul,
A Yes, I know I-am. .

And then ‘B:‘;'oo}:ts and T;;_J. and Price and Bret and
fGypsy and Juanita and Marig; ‘—_—" -

- .

- o

0 Mary wh_é?:"_r: ¥ # ‘

A Brunnexr, and Saq}.e a‘nc‘i the Friedman kids, who
|- were there .thén - : .

0 I cant I}:aar joul .

A . The Frieﬁman Eicz‘s . rgh';y went up to the Barker

Ranch. Then Clém and Mr.-and 'M:_:;s. FPriedman =—-
THE COURT: Talk up now.
THE ‘WITNES"S":‘ Clem and Mr. and Mrs. Friedman and Barbara

Hoyt and Dave and Stephanie and Ella.

Q@  BY MR, KATZ: Ella Jo Bailey?
A Stayed at the Gresham Street house..
Q0 . You haven't mentioned Tex Watson. Do you kiow -

where he was at that time?

A Yes. '
0 Where?
A He went to the -- he stayed at the Gresham Street

lq.ouse and then he went to the ranch. ‘
Q You mean Spaim Ranch?
A iv;a, no. Wait & ﬂiig;:te. 'He stayed at the Gresham -
Street hoﬁs‘e and i;.hen fte went and stayed with some guy in

Hollywood some¢place., He went on his own trip.

0 ‘HOW about Bill Vance? Do you know wherée he was at
that time? T

"> CieloDrive.COMARCHIVES -
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B
A Hé was staying at the Spalin Ranch, but he wasn't
-: in the family. He was just kind of a Bill'vancea
’ Q Incidentally,wdid you know Bill Vance by some other.
A YeahJ William;;;x COIQ.
_ 0 ArY right;. Non, do you know where Bruce Davis was
at that time? -~ -
A Ne, .
Q Waéftheiéﬁa réésonffor'your splitting up to three
; locations? | fﬁ_ ,;= E:t
A1 ;;ckéh;%~ .
QDo you know yourself?
_ A Not other than that is the way Charlie said to do
it.
- Q Charlie said to do it, is that right?
15 a Yes. '
Q Now, give us once again. the approximate time that

g us.about after you lived at the place in the Santa Monica

you noved to Spahn Ranch with Charlie and the girls you told

Mountains.
A The time?
9 Yes. When was it, approximately?
A About the middie of March.
Q This is 1969, is that correct?
A Yes,
0 Now, did you continue to st#y at Spahn Ranch or did

T

you go some other plaqe?b

A I continued to stay at the Spahn Ranch.

-3
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[ S

16 |

Q How long did you stay there in this time pexiod?
A I stayed there until the end of May.

0 Is that 19697

A 169.

0 All yight. Now, between the period, that is the
time youfmovéd;from-the Santa Monica Mountain home to Spahn
Ranch until May of 1969, did any of the other members of the
family‘rejéin_you.or regroup at Spahn Ranch?

A . Yes,

0 Who came backAto.Spahn Ranch?

A All those members who were in all those other
areas finally. They withdrew from the desert just leaving
ﬁxooks and Juanita and withdrew totally from the Gresham
Street house. ,

0 So all the people who were at the Gresham Street
house»mdved to Spahn Ranch and .everybody from Barker Ranch
excepting Brooks Poston and Juanita Wildbush came to Spahn
Ranch, is thatrcorrect?

A That is correct.

0 Now, when was this that they returned, these people

returned, to Spahn Ranch?

A There was only about a week's time, or, say, week

and a half's time or two weeks that everyone was split up like |

that in thOSQ three different ways. It was just, yeah, about

two weeks.

Q So within a week to two weeks following your return

to Spahn Ranch the other family members, excepting Brooks Postc
and Juanita Wildbush rejoined the family, is that right?

R
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A Yes. ) L
A - 'Q ' Now, where di.;l you live when you first raturned to
' Spahn Ranch? Nhatf;art ';ff, Spahn \Rénchf 1
A We lived in’ a semi-tmck-trailer.
Q ‘Where was that 1ocated2 ‘
A foHi: was locatéd on the other sj.de of the corral,
ﬂown by the corrak. * %
=, K " CieloDrive.comARCHIVES .
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~and the frOnt.row bu%ldings?

Q In which direction?

A Towards Santa Susana Pass. Towards Topanga Canyon
[ Boulevard.

Q ' Al right.

i back and forth up to the ranch and like Lyrnn, Brenda, would

Q All right.

Where is the corral in relation to the boardwalk

A The corral is at the end of the boardwalk. The
opposite end of the boardwalk other than the ranchhouse is.

i,
Q ’In ~gther Wordst*ltis ;he front of the ranch, is

t i, ”:

that correct? In other words, by the front I mean where the
boardwalk and tha Longhorp Saloon and the Rock City Cafe and
the like, is that{correct?

A Yég.o .t SRR S

| Q And did vou continue to sta& in the semi truck,

or did you move to some other location or fan out at Spahn
Ranch?

A We started staying -- we started staying out under-
neath a treé down by the creek.
| Q Is this stil) on Spahn Ranch?

A Well, no. It was right off the property abouﬁ.a
quarter mile from the Spahn Ranch.

That would be easterly?
a Yes, ‘

all right.

And who stayed theére by the creek?
a The family as a whole did except for we would walk |

CieloDrive.cOmMARCHIVES"
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stay with George.
Q Do you mean George Spahn?
A We would go up there and work on the trucks and

stuff, but we slept down there.

Q@ ° Did you have any dune buggies on the ranch at that|
time? |

A Yes.

Q How many?#:

A twe, [

0 ?D;d'y?éﬁ%ad;'any auto parts on the ranch at that

*
- F I
time2 ¢ -}
Crlh I R S S SO
A v¥esy T T oo DT 0 e e
[ T e 3, N . ;.d’."" o

o » -
* ra v - ’

Q And ‘can you tell us whether or not you as a family
L - - ow
brought supplies to $p§hn-Ranthjj;}
L . e
A Yes.
1 T "ﬂ;

o ALl might. . L.

And where was Clem living between the period of

March 1969 ~- welt, strike that.

Where wag Clem living after he returned from the

Gresham Street house to Spahn Ranch?

A Underneath the tree and in the ~~ in the trailer.

Q So the family lived at tWo'locationstin that semi
trailexr near the corral, at the east end of the yvard and
also the creek area towards Topanga Canyon, is that coxrrect?

A That's correct,

Q Now, during the day would you occupy any gther
pg:ts of épahn Ranch or adjacent property, or just confine

yourself to one location?

- CieloDrive.comARCHIVES
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A . Ve oEéﬁpiEé,ali fhat area around Spahn's Ranch.

Burn all ovar the rangh and.driVe the dune buggies all over
those hills around ‘thers,

Q When you say you -would drive the dune buggies |

T all over the hills, who did you have reference to? Who drove j

the dune buggies all over the hills?

A The guys drove the dune buggies all over the hills
| What guys?

A Me and Charlie and Clem.and T.J. and Tex,

Q Tex Watson?

A Yeah,

Q Now, had Tex Watson returned to Spahhn Ranch beforé:
the end of May of 19697 |
A Yes, he had.
Q All right,
Do yvou know when Tex rejoined the family at
Spahn Ranch?
A Yeg. B»About the time we went down from that house
in ;f way up on Mulholland.
MR, KATZ: May I have a moment, your Honor?
THE COURT: All right. ’
MR, KATZ: It is close to 4:00 o'clock and I am wondering
whether or not this would be a convenient time for the
Yecess,
THE COURT: All right.
Ladies and gentlemen, we are almost up to 4:00.
Let's recess +till tomorrow morning at 5:30.

Do not discuss the case or come to any opinion or

[ | - CieloDrive.comARCHIVES
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conclusion.

Thank you n

+

Yy
We will ﬁrﬁceéd promptly at 9:30 tomorrow.
l“: & a'K “-

(At 3 55 P m., aéjournment was tak.en to

t

the ne;{t da,y, Wedn,esday, Augus}t 11, 1971,

at 9:30 a.,m,) .
.o \(*, 3
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